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ΤΡΕΙΣ ΣΤΟΧΟΙ

1
Εως 31 Αυγούσχου 

να έχει εμβολιαστεί το 
70% του συνολικού 
ενήλικου πληθυσμού 

της Ε.Ε.

2
Εως τέλος Μαρτίου 
να έχει εμβολιαστεί 

τουλάχιστον το 80% 
των ατόμων ηλικίας 
άνω των 80 ετών και 
το 80% των επαγγελ- 
ματιών του τομέα της 
Υγείας και της κοινω

νικής μέριμνας

3
Η Επιτροπή, τα κρά- 
τη-μέλη και ο ΕΜΑ 

θα συνεργαστούν με 
τις εταιρίες με σκοπό 
την αξιοποίηση του 

δυναμικού της Ε.Ε. για 
αύξηση της ικανότητας 
παρασκευής εμβολίων 

στο μέγιστο
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ΕΥΡΩΠΑΪΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ: ΣΕΙΡΑ ΔΕΣΜΕΥΣΕΩΝ ΜΕ ΣΤΟΧΟ ΤΗΝ ΕΠΙΤΑΧΥΝΣΗ ΕΜΒΟΛΙΑΣΤΙΚΗΣ ΚΑΛΥΨΗΣ ΚΑΙ ΠΑΡΑΓΩΓΗΣ

Γκάζι για τα εμβόλια με την αγωνία
Θ

ετική ήταν η ανταπόκριση πολλών Ευ
ρωπαίων ηγετών στην πρόταση του 
πρωθυπουργού, Κυριάκου Μητσοτά- 
κπ, για εισαγωγή ενός κοινού πιστοποιητικού 

εμβολιασμού των πολιτών κατά του κορονοϊού, 
ωστόσο ορισμένες χώρες, όπως π Γαλλία και η 
Γερμανία, θεωρούν ότι π απόφαση πρέπει να 
ληφθεί αργότερα, όταν θα έχει αυξηθεί σημα
ντικά και ο αριθμός των εμβολιασμών.

Αυτό προκύπτει από τη χθεσινή τηλεδιάσκεψη 
των Ευρωπαίων ηγετών, η οποία έγινε σε πολύ 
βαρύ κλίμα εξαιτίας των σημαντικών προβλη
μάτων που αντιμετωπίζουν πολλές χώρες με το 
δεύτερο ή ακόμη και το τρίτο κύμα της πανδη
μίας, και ειδικότερα τη μετάλλαξη του ιού και τη 
μετάδοσή του με πολύ μεγάλη ταχύτητα.

Την ανησυχία ενέτεινε σε μεγάλο βαθμό η πα
ρέμβαση του Ιρλανδού πρωθυπουργού, Μίχαλ 
Μάρτιν, στην αρχή της συνεδρίασης, ο οποίος 
συνέστησε στους ομολόγους του να κάνουν πολύ 
προσεκτικές συζητήσεις σε σχέση με την άρση 
των μέτρων, γιατί η κυβέρνησή του το επιχείρη
σε πριν από τα Χριστούγεννα με αποτέλεσμα η 
κατάσταση στη χώρα του σήμερα να είναι εξαι
ρετικά δύσκολη, λόγω της αύξησης των κρου
σμάτων. Οι «27» αποφάσισαν να αποθαρρύνουν 
τους πολίτες να κάνουν τουριστικά ταξίδια, του
λάχιστον από τώρα μέχρι τις 20 Φεβρουάριου. 
Μάλιστα, ο Βέλγος πρωθυπουργός, Αλεξάντερ

□
 ΒρυξέήΓίες, ανταπόκριση
ΝΙΚΟΣ ΜΠΕΛΛΟΣ

ντε Κρο, πληροφόρησε χθες τους ομολόγους 
του ότι σχεδιάζει να απαγορεύσει τα ταξίδια 
κυρίως την περίοδο 15-20 Φεβρουάριου, που 
είναι οι διακοπές της περιόδου των Αποκριών, 
ενώ τους κάλεσε να πράξουν ανάλογα. Προς 
τπν ίδια κατεύθυνση φαίνεται ότι κινείται και η 
Ανγκελα Μέρκελ.

Σύμπτωση απόψεων
Αναφορικά με την πρόταση του κ. Μητσοτάκη, 
κανένας ηγέτης δεν έδειξε να διαφωνεί επί 
της αρχής, γιατί σε κάθε περίπτωση πρέπει να 
υπάρξει μια λύση μέχρι το καλοκαίρι, υπό μορφή 
πιστοποιητικού ή άλλου εγγράφου που θα διευ
κολύνει την κυκλοφορία των πολιτών. Μάλιστα 
διευκρινίστηκε τόσο από τον πρωθυπουργό όσο 
και την πρόεδρο της Κομισιόν, Ούρσουλα φον 
ντερ Λάιεν, που υποστηρίζει την πρόταση, ότι 
στόχος του πιστοποιητικού δεν είναι να εμπο
δίσει την κυκλοφορία των πολιτών, αλλά να τη 
διευκολύνει. Και αυτοί που δεν θα είναι εφοδια
σμένοι με πιστοποιητικό θα μπορούν να ταξιδεύ
ουν, ωστόσο πρέπει να τηρούν τους σημερινούς 
περιορισμούς σχετικά με τα υποχρεωτικά τεστ 
και την καραντίνα όπου επιβάλλεται. Ενστάσεις 
διατύπωσε ο Γάλλος πρόεδρος Εμανουέλ Μα-

ΠΙΣΤΟΠΟΙΗΤΙΚΟ
θετική ανταπόκριση 

είχε η πρόταση Μητσοτάκη 
για πιστοποιητικό εμβολιασμού, 
η οποία ωστόσο παραηέμφθηκε, 

μετά από παρέμβαση Γάλλιό 
και Γερμανίά, να συζητηθεί 

εφόσον έχει εμβολιαστεί μεγάλο 
μέρο5 του πληθυσμού

κρόν, αλλά και π Ανγκελα Μέρκελ. Το Παρίσι 
θεωρεί ότι είναι νωρίς ακόμη για τπν έγκριση 
του πιστοποιητικού και πως θα πρέπει πρώτα 
να έχει εμβολιαστεί ένα μεγάλο ποσοστό του 
πληθυσμού, ώστε οι μπ εμβολιασμένοι πολίτες 
να μπν αισθάνονται αποκλεισμένοι από ταξίδια. 
Και οι Γερμανοί έδειξαν να συμμερίζονται τη 
γαλλική θέση.

Οπως τονίστηκε, οι εργασίες θα κινηθούν προς 
την κατεύθυνση μιας τυποποιημένης και διαλει- 
τουργικής μορφής απόδειξης εμβολιασμού για 
ιατρικούς σκοπούς.

Εισήγηση για κοινή προσέγγιση
Αντίθετα, οι πιο ένθερμοι υποστηρικτές ήταν π 
Ισπανία, η Πορτογαλία, π Ιταλία, η Κύπρος, η 
Μάλτα, π Πολωνία και π Σλοβακία.

Υπενθυμίζεται ότι η Κομισιόν είχε εισηγηθεί να 
υπάρξει μια κοινή προσέγγιση μέχρι το τέλος Ια
νουάριου, ωστόσο όλα δείχνουν ότι η συζήτηση 
θα έχει μεγαλύτερη διάρκεια. Κατά τα άλλα, οι 
«27» συμφώνησαν με τις συστάσεις της Κομισιόν, 
αναλαμβάνοντας σειρά δεσμεύσεων με στόχο 
την επιτάχυνση των εμβολιασμών, αλλά και την 
αύξηση του ρυθμού παρασκευής εμβολίων.

Σχετικά με τις συστάσεις της Επιτροπής, οι 
Ευρωπαίοι ηγέτες δεσμεύθηκαν σε μια σειρά 
στόχων σε σχέση με τους εμβολιασμούς ενώ 
συμφωνών και στα εξής:
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► ► ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: ΕΞΗΓΗΣΕ ΤΗΝ ΠΡΟΤΑΣΗ ΤΟΥ ΓΙΑ ΔΙΑΒΑΤΗΡΙΟ ΕΜΒΟΛΙΑΣΜΩΝ

Ενδεικτική της ανησυχίας στα 
κράτη-μέλη για την πορεία της 

πανδημίας ήταν η παρέμβαση του 
Ιρλανδού πρωθυπουργού, ο οποίος 

συνέστησε πολύ προσεκτικές 
συζητήσεις σε σχέση με την άρση 
των μέτρων, καθώς η κυβέρνησή 

του το επιχείρησε πριν από τα 
Χριστούγεννα με αποτέλεσμα 
η κατάσταση σήμερα να είναι 

εξαιρετικά δύσκολη.

• ΦΡΕΝΟ ΣΤΑ ΤΑΞΙΔΙΑ ΜΕΧΡΙ ΚΑΙ 20 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ

στο «κόκκινο»
► ► Εως ιις 31 Αυγούοτου να έχει εμβολιαστεί 
το 70% του συνολικού ενήλικου πληθυσμού 
της Ε.Ε.
► ► Εως το τέλος Μαρτίου να έχει εμβολια
στεί τουλάχιστον το 80% των ατόμων ηλικίας 
άνω των 80 ετών και το 80% των επαγγελμα- 
τιών του τομέα της Υγείας και της κοινωνικής 
μέριμνας σε κάθε κράτος-μέλος,
► ► Η Επιτροπή, τα κράτη-μέλη και ο ΕΜΑ θα συ
νεργαστούν με τις εταιρίες με σκοπό την αξιοποί
ηση του δυναμικού της Ε.Ε. για την αύξηση της 
ικανότητας παρασκευής εμβολίων στο μέγιστο.

Για τη διατήρηση της ενιαίας αγοράς και της 
ελεύθερης κυκλοφορίας, με παράλληλη ενίσχυση 
των μέτρων μετριασμού, προτείνονται οι εξής 
συστάσεις:
► ► Να εφαρμοστούν μέτρα για την περαιτέ
ρω μείωση του κινδύνου μετάδοσης που συνδέε
ται με τα μέσα μετακίνησης, όπως μέτρα υγιεινής 
και τήρησης αποστάσεων στα οχήματα και τους 
τερματικούς σταθμούς.
► ► Ολες οι μη ουσιώδεις μετακινήσεις θα πρέπει 
να αποθαρρύνονται έντονα έως ότου βελτιωθεί 
σημαντικά η επιδημιολογική κατάσταση.
► ► Θα πρέπει να διατηρηθούν αναλογικοί ταξι
διωτικοί περιορισμοί, συμπεριλαμβανομένης της 
διενέργειας τεστ σε ταξιδιώτες, για όσους ταξι
δεύουν από περιοχές με μεγαλύτερη συχνότητα 
εμφάνισης ανησυχητικών παραλλαγών.

Στη χθεσινή τηλεδιάσκεψη ορισμένοι ηγέτες 
χωρών όπως η Ιταλία, η Πολωνία, π Ρουμανία, 
π Βουλγαρία εξέφρασαν την έντονη δυσφορία 
τους για τις περικοπές των δόσεων από την 
Pfizer και ζήτησαν την παρέμβαση της Κομισιόν, 
η οποία έχει κάνει και τη διαπραγμάτευση για την 
προμήθεια με την αμερικανική φαρμακοβιομη
χανία. Θα πρέπει να σημειωθεί ότι ο κ. Μητσο- 
τάκης και άλλοι ηγέτες ζήτησαν την επιτάχυνση 
της διαδικασίας χορήγησης άδειας στο εμβόλιο 
της AstraZeneca, το οποίο βρίσκεται σε φάση 
αξιολόγησης από τον Ευρωπαϊκό Οργανισμό 
Φαρμάκων.

Εκτίμηση
Απαντώντας, η πρόεδρος της Κομισιόν, Ούρσου- 
λα φον ντερ Λάιεν, είπε ότι η άδεια αναμένεται 
να δοθεί στα τέλη της επόμενης εβδομάδας, 
σύμφωνα με άτομα που είναι εξοικειωμένα με 
τη συνεχιζόμενη συζήτηση για μια τηλεδιάσκεψη, 
ενώ η εκτίμηση είναι πως η εν λόγω εταιρία θα 
αρχίζει να προμηθεύει την Ε.Ε. με το εμβόλιο 
τον Φεβρουάριο.

Εγινε επίσης γνωστό ότι η Johnson & Johnson 
αναμένεται να υποβάλει αίτηση για άδεια κυκλο
φορίας στα μέσα Φεβρουάριου και να τη λάβει 
περίπου στις αρχές Μαρτίου, κάτι που σημαίνει 
ότι οι πρώτες παραδόσεις μπορούν να ξεκινήσουν 
στα τέλη Μαρτίου ή στις αρχές Απριλίου. ■

«Επίσπευση διαδικασιών έγκρισης 
των εμβολίων και πίεση στην Pfizer»
ΣΤΗΝ ΠΡΟΤΑΣΗ ΤΟΥ για ευρωπαϊκό πιστοποι
ητικό εμβολιασμού καθώς και στην ανάγκη για 
συγκεκριμένες πρωτοβουλίες στην κατεύθυνση 
επιτάχυνσης των εμβολιασμών αναφέρθηκε ο 
πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης στη 
διάρκεια της χθεσινοβραδινής τηλεδιάσκεψης 
του Ευρωπαϊκού Συμβουλίου.

Ο κ. Μητσοτάκης τόνισε και από τη δική του 
πλευρά την σημασία της ταχύτερης προώθησης 
των γραφειοκρατικών διαδικασιών έγκρισης των 
εμβολίων της Astra Zeneca και άλλων εταιρει
ών τα οποία βρίσκονται στο τελικό στάδιο της 
αδειοδότηση, ενώ ζήτησε την ενεργοποίηση της 
Επιτροπής και για την άσκηση πίεσης προς την 
Pfizer, ώστε να επιταχύνει την παραγωγή της 
και να είναι απολύτως συνεπής στην παράδοση 
των δόσεων, όπως έχει δεσμευτεί προς όλες τις 
ευρωπαϊκές χώρες, εντός του πρώτου τριμήνου 
του 2021.

Οσον αφορά την πρόταση για την καθιέρωση 
ευρωπαϊκού πιστοποιητικού εμβολιασμού, ο κ. 
Μητσοτάκης κατέστησε σαφές ότι αποσκοπεί 
στη διευκόλυνση της μετακίνησης από κράτος 
σε κράτος. Ολες τις πτυχές της ελληνικής πρό
τασης είχε αναπτύξει ο Ελληνας πρωθυπουργός 
και σε χθεσινό άρθρο του στην πανευρωπαϊκή 
ιστοσελίδα Euractiv και στην ιστοσελίδα Das 
Morning Briefing ξεκαθαρίζοντας ότι το πι
στοποιητικό εμβολιασμού «δεν θα οδηγήσει σε 
κάποιου είδους περιορισμό της ελευθερίας μας 
να ταξιδεύουμε».

«Δεν θα πρέπει να συγχέουμε ένα πιστοποι
ητικό εμβολιασμού με ταξιδιωτικό διαβατήριο», 
ανέφερε χαρακτηριστικά και διαβεβαίωσε ότι 
«στόχος δεν είναι να χωρίσουμε τους Ευρω
παίους σε δύο κατηγορίες, αυτούς που έχουν 
εμβολιαστεί και αυτούς που δεν έχουν εμβολι
αστεί», αλλά «να δημιουργήσουμε μια λωρίδα 
ταχείας κυκλοφορίας για τα ταξίδια για όσους 
διαθέτουν αυτό το ψηφιακό, τυποποιημένο πι
στοποιητικό».

«Δεν μιλάμε για ένα διαβατήριο με βάση τον 
εμβολιασμό. Δεν αποσκοπεί στον περιορισμό 
της δυνατότητας των πολιτών να ταξιδεύουν. 
Αντίθετα, αφορά τη διεύρυνση της ελευθερί
ας μετακίνησης, με μια απλή, αξιόπιστη και 
ασφαλή ψηφιακή λύση, η οποία μπορεί να θέ
σει ξανά σε κίνηση τις οικονομίες μας», τόνισε 
χαρακτηριστικά, καθιστώντας σαφές ότι «όσοι 
επιθυμούν να ταξιδέψουν αλλά δεν διαθέτουν 
πιστοποιητικό, θα έχουν τη δυνατότητα να ταξι
δέψουν υπό τους υφιστάμενους ταξιδιωτικούς

κανόνες, όπως το υποχρεωτικό μοριακό τεστ 
πριν την αναχώρηση, rapid test κατά την άφιξη 
στον προορισμό τους και καραντίνα όπου αυτό 
κρίνεται απαραίτητο».

Ανάληψη δράσης
Ο κ. Μητσοτάκης επισήμανε την ανάγκη να επι
ταχύνουμε την επιστροφή στην κανονική ζωή 
μέσα στο 2021 και «να μη θέσουμε σε κίνδυνο 
θέσεις εργασίας ή να χάσουμε ένα έτος ακόμη, 
προσπαθώντας να επανεκκινήσουμε τις οικο
νομίες μας», προειδοποιώντας μάλιστα πως 
«τη στιγμή που μπορούμε να αναλάβουμε δρά
ση, δεν πρέπει να μείνουμε στα λόγια και να 
επιτρέψουμε στη γραφειοκρατία να οδηγεί σε 
καθυστέρηση και κωλυσιεργία».

Υπεραμυνόμενος της ανάγκης για έγκαιρο 
σχεδίασμά, έθεσε ως στόχο «να προετοιμαστού
με για το καλοκαίρι» και σημείωσε ότι «μέσω 
της εισαγωγής σε ολόκληρη την Ε.Ε. ενός κοινά 
συμφωνημένου και τυποποιημένου, πρότυπου

ΓΡΑΦΕΙΟΚΡΑΤΙΑ

«Τη στιγμή που μπορούμε 
να αναλάβουμε δράση, 

δεν πρέπει να μείνουμε στα 
λόγια και να επιτρέψουμε στη 
γραφειοκρατία να οδηγεί σε 

καθυστέρηση και κωλυσιεργία», 
προειδοποίησε ο πρωθυπουργόβ

ψηφιακού πιστοποιητικού εμβολιασμού, θα εί
μαστε σε θέση να ανοίξουμε ξανά, αναζωογο
νώντας τον τουρισμό και την ψυχαγωγία, και 
να επιτρέψουμε στους πολίτες (της Ευρώπης) 
να κινούνται ελεύθερα και χωρίς περιορισμούς 
από χώρα σε χώρα». Ο πρωθυπουργός δια
βεβαίωσε εξάλλου ότι δεν τίθεται σε κίνδυνο 
η προστασία των δεδομένων, ενώ επανέλαβε 
ότι στην Ελλάδα ο εμβολιασμός δεν είναι υπο
χρεωτικός και το πιστοποιητικό δεν θα αποτελεί 
προαπαιτούμενο για τα ταξίδια. Αναγνωρίζοντας 
μάλιστα ότι πολλοί πολίτες που δεν ανήκουν σε 
ευάλωτες κατηγορίες δεν θα εμβολιαστούν για 
κάποιο χρονικό διάστημα γνωστοποίησε ότι θα 
συνεχίσουμε να χρησιμοποιούμε στα αεροδρό
μια τα κορυφαία διεθνώς συστήματα έξυπνων 
ελέγχων που διαθέτουμε.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΧΟΝΔΡΟΠΟΥΛΟΣ
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i

rft
ijg |

iff :

«Το πιστοποιητικό δεν αποσκοπεί στον περιορισμό της δυνατότητας πολιτών να ταξιδεύουν, 
αφορά τη διεύρυνση της ελευθερίας μετακίνησης», διευκρίνισε ο πρωθυπουργός.
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ΑΝΟΙΓΕΙ ΣΤΙΣ 6 ΤΟ ΑΠΟΓΕΥΜΑ Η ΠΛΑΤΦΟΡΜΑ

Ιεκινούν σήμερα 
τα ραντεβού για
να εμβολιαστούν 

οι 80 ετών και άνω
Τ

η δυνατότητα να κλείσουν 
ραντεβού για τον εμβολιασμό 
τους θα έχουν από σήμερα 
στις 6 το απόγευμα και οι πολίτες από 

80 ετών και άνω, καθώς «ανοίγει» 
π πλατφόρμα για τπ δεύτερη αυτή 
ηλικιακή ομάδα των μαζικότερων 
εμβολιασμών. Εως και χθες, 32.801 
ηλικιωμένοι πάνω από 85 ετών είχαν 
λάβει την πρώτη δόση του εμβολίου, 
με το σύνολο των εμβολιασμών στην 
Ελλάδα έως και χθες να ανέρχεται σε 
123.077 που αντιστοιχεί στο 1,13% 
του πληθυσμού. Η επιχείρηση «Ελευ
θερία» εξελίσσεται με προσεκτικά βή
ματα και με βάση το ρυθμό τροφοδο
σίας των δόσεων. Η χώρα μας έχει την 
ιδιαιτερότητα της νησιωτικότητας, για 
αυτό έχει καταρτιστεί ειδικό σχέδιο 
εμβολιασμού των κατοίκων των νη
σιών, που θα ξεδιπλωθεί σε τέσσερις 
φάσεις.

Σύμφωνα με όσα ανέφερε κατά τη 
χθεσινή ενημέρωση ο υπεύθυνος της 
εφοδιαστικής αλυσίδας των νησιών, 
ταξίαρχος Αρίστος Περρής, στην πρώ
τη φάση περιλαμβάνονται 18 μεγάλα 
νησιά των Κυκλάδων, των Δωδεκα
νήσων, του Βορείου Αιγαίου και των 
Ιονίων με νοσοκομειακές μονάδες, 
για τα οποία οι εμβολιασμοί των 
υγειονομικών έχουν ξεκινήσει από 
τις 11 Ιανουάριου και συνεχίζονται 
για μόνιμους κατοίκους σύμφωνα με 
τις οδηγίες και την προτεραιοποίηση 
της Εθνικής Επιτροπής Εμβολιασμών. 
Η μεταφορά των εμβολίων γίνεται αε
ροπορικώς με τακτικές πτήσεις αερο
πορικών εταιριών.

Σε πρωτοβάθμιες δομές
Η δεύτερη φάση, η έναρξη της οποίας 
είναι στις 28 Ιανουάριου και για τους 
κατοίκους πάνω από 80 ετών, αφορά 
σε 12 νησιά με πληθυσμό άνω των 
3.500 κατοίκων. Πρόκειται για τη Σα
λαμίνα, τη Θάσο, την Πάρο, την Αίγι
να, την Ανδρο, την Τήνο, τη Σκόπελο, 
τη Μήλο, τη Μύκονο, τον Πόρο, τις 
Σπέτσες και τη Σκιάθο. Οι εμβολιασμοί 
στα νησιά αυτά θα πραγματοποιού
νται, σύμφωνα με πληροφορίες, σε 
εμβολιαστικά κέντρα που θα βρίσκο
νται σε πρωτοβάθμιες δομές υγείας 
και η μεταφορά των εμβολίων θα 
πραγματοποιείται τόσο με τακτικές

□
 ΜΑΡΙΑ - ΝΙΚΗ ΓΕΩΡΓΑΝΤΑ

mgeorganta@e-typos.com

πτήσεις όσο και με ακτοπλοϊκά δρο
μολόγια. Η τρίτη φάση περιλαμβάνει 
19 νησιά με μόνιμο πληθυσμό από 
1.000 έως 3.500 κατοίκους. Αυτά τα 
νησιά είναι η Πάτμος, η Ιθάκη, η Σύμη, 
π Σκύρος, π Σαμοθράκη, η Αλόννη
σος, η Σίφνος, η Κέα, οι Παξοί, η Ιος, 
η Υδρα, η Αμοργός, η Κύθνος, η Σέ
ριφος, η Αστυπάλαια, οι Φούρνοι, η 
Αντίπαρος, το Αγκίστρι και η Κάσος. 
Η έναρξη των εμβολιασμών για τους 
μόνιμους κατοίκους που το επιθυμούν 
θα ξεκινήσουν στις 10 Φεβρουάρι
ου και π μεταφορά των εμβολίων 
θα πραγματοποιείται αεροπορικώς,

ΟΙ ΗΛΙΚΙΩΜΕΝΟΙ
Ecos και x0es, 32.801 

ηλικιωμένοι πάνω από 85 
ετών είχαν λάβει την πρώτη 

δόση, με το σύνολο των 
εμβολιασμών να ανέρχεται 
σε 123.077, που αντιστοιχεί 
στο 1,13% του πληθυσμού

ακτοπλοϊκώς και όπου απαιτείται με 
σκάφη του Λιμενικού Σώματος.

Στην 4η φάση περιλαμβάνονται 42 
νησιά με λιγότερους από 1.000 μόνι
μους κατοίκους, στα οποία οι εμβολια
σμοί θα πραγματοποιούνται για όλους 
τους κατοίκους ταυτόχρονα. Η φάση 
αυτή θα εκκινήσει από τις 27 Ιανου
άριου και το Καστελλόριζο, όπου για 
ένα τριήμερο θα μπορεί να εμβολια
στεί από κινητές μονάδες το σύνολο 
των κατοίκων, άνω των 18 ετών, που 
το επιθυμούν. Η συγκεκριμένη φάση 
εκτιμάται να έχει ολοκληρωθεί μέσα 
στον Φεβρουάριο.

Αξίζει να σημειωθεί ότι, όπως προ
κύπτει από πληροφορίες, κάτοικοι νη
σιών που εμπίπτουν στις κατηγορίες 
για τις οποίες έχει «ανοίξει» η διαδι
κασία εμβολιασμού αλλά δεν έχουν 
φτάσει τα εμβόλια στο νησί όπου 
κατοικούν, προβλέπεται ότι μπορούν 
να μεταβούν σε άλλο νησί και να εμ
βολιαστούν εάν το επιθυμούν. Εντεκα 
ημέρες μετά το άνοιγμα τπς πλατφόρ

μας των ραντεβού για τους πολίτες 
που είναι 85 ετών και άνω και δεν 
μένουν σε κλειστές δομές φροντίδας 
ηλικιωμένων και έξι ημέρες μετά την 
έναρξη των εμβολιασμών τους, π 
πλατφόρμα στο emvolio.gov.gr θα εί
ναι διαθέσιμη και για την επόμενη στη 
σειρά ηλικιακή ομάδα, από 80 έως 84 
ετών. Ταυτόχρονα συνεχίζονται οι εμ
βολιασμοί τόσο των υπερηλίκων άνω 
των 85 ετών, των υγειονομικών και 
των διαμενόντων και του προσωπικού 
κλειστών δομών πρόνοιας.

Ημερήσιο ρεκόρ
Σύμφωνα με τα στοιχεία που έδωσε 
χθες στη δημοσιότητα ο γενικός γραμ
ματέας Πρωτοβάθμιας Φροντίδας 
Υγείας και επικεφαλής του επιχειρη
σιακού σχεδιασμού της εμβολιαστικής 
κάλυψης, έως χθες το απόγευμα είχαν 
πραγματοποιηθεί 123.077 εμβολια
σμοί. Μόνο τη χθεσινή ημέρα από το 
πρωί έως τις 5 το απόγευμα εμβο
λιάστηκαν 13.318 εμβολιασμοί, ενώ 
την προχθεσινή ημέρα καταγράφηκε 
ημερήσιο «ρεκόρ» στον αριθμό των 
εμβολιασμών -15.290.

Τα ραντεβού που έχουν κλειστεί 
έχουν ξεπεράσει τις 400.000 τόσο 
για τπν πρώτη όσο και για τη δεύτερη 
δόση και πλέον υπάρχει η δυνατότητα 
οι πολίτες να προγραμματίζουν τον 
εμβολιασμό τους και σε εμβολιαστικά 
κέντρα πρωτοβάθμιων δομών φρο
ντίδας εκτός από τα εμβολιαστικά 
κέντρα των νοσοκομείων. Εως χθες 
είχαν εμβολιαστεί 32.801 πολίτες άνω 
των 85 ετών, 81.000 υγειονομικοί και 
περισσότεροι από 7.000 διαμένοντες 
και εργαζόμενοι δομών πρόνοιας.

Υπενθυμίζεται ότι το ραντεβού 
για τον εμβολιασμό μπορεί να προ
γραμματιστεί με τους ακόλουθους 
τρόπους: Σε φαρμακείο, στα ΚΕΠ, 
μέσω της άυλης συνταγογράφπσης 
και μέσω της ειδικής πλατφόρμας 
emvolio.gov.gr.

Μετά τπν ολοκλήρωση της συ
γκεκριμένης διαδικασίας, ο πολίτης 
λαμβάνει έναν κωδικό (αριθμό ή QR 
code) και με αυτόν απευθύνεται στο 
κέντρο εμβολιασμού. Το ραντεβού 
μπορεί να αλλάξει μόνο μία φορά 
και αυτό μέχρι 72 ώρες πριν από το 
πρώτο ραντεβού για τον εμβολιασμό.

ΟΛΗ Η ΕΛΛΑΔΑ 
«ΠΡΑΣΙΝΗ»

Ο επικαιροποιημένος 
χάρτης του Ευρωπαϊκού 

Κέντρου Ελέγχου και 
Νοσημάτων (ECDC) για 

το δείκτη θετικότητας 
που δείχνει όλη την 
Ελλάδα «πράσινη», 
έχει δηλαδή δείκτη 

θετικότητας κάτω του 
4%, που είναι το όριο 
ασφαλείας που θέτει 

το ECDC.

Ο έλεγχος προτεραιότητας εμβολι
ασμού μπορεί να γίνει και μέσω του 
SMS στο 13034. Οι πολίτες μπορούν 
να ελέγξουν στέλνοντας SMS εάν 
ανήκουν στην πληθυσμιακή ομάδα 
που δύναται να εμβολιαστεί την τρέ
χουσα χρονική περίοδο.

Στο μεταξύ, δυσφορία προκαλεί η 
απόφαση της φαρμακευτικής εταιρίας 
Pfizer να μειώσει έως και κατά 50% 
τον αριθμό των εμβολίων κατά του 
κορονοϊού αυτήν την εβδομάδα σε 
ορισμένες χώρες της Ε.Ε. Σύμφωνα με

ΓΙΑ ΤΑ ΝΗΣΙΑ
Εχει καταρτιστεί ειδικό 
σχέδιο εμβολιασμών 
που θα ξεδιπλωθεί 

σε 4 φάσεΐδ. Στην πρώτη 
φάση περιλαμβάνονται 

18 μεγάλα νησιά σε 
Κυκλάδεε, Δωδεκάνησα, 

Β. Αιγαίο και Ιόνιο
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► ► ΣΤΙΣ 500 ΗΜΕΡΗΣΙΟΣ ΚΥΜΑΙΝΕΤΑΙ Ο ΜΕΣΟΣ ΟΡΟΣ ΜΟΛΥΝΣΕΩΝ

ΤΑ 18 ΝΗΣΙΑ ΣΤΑ ΟΠΟΙΑ ΕΧΟΥΝ 
ΞΕΚΙΝΗΣΕΙ ΟΙ ΕΜΒΟΛΙΑΣΜΟΙ ΑΠΟ 11/1

Ρόδος Κεφαλλονιά Λήμνος
Κέρκυρα Σάμος Κάλυμνος
Λέσβος Λευκάδα Κύθηρα

Χίος Σύρος Ικαρία
Κως Νάξος Λέρος

Ζάκυνθος Θήρα Κάρπαθος

Προβληματίζουν οι μεταλλάξεις και 
η έξαρση κρουσμάτων σε μεσήλικες

διεθνή μέσα ενημέρωσης, στη Ρουμα
νία θα δοθεί ίο 50% ίου προγραμμα
τισμένου όγκου αυτήν την εβδομάδα. 
Οι προμήθειες, ανέφερε στο Reuters ο 
αναπληρωτής υπουργός Υγείας Αντρέι 
Μπάτσου, θα βελτιωθούν σταδιακά. 
Ωστόσο, οι παραδόσεις δεν θα επι
στρέφουν σε κανονικά επίπεδα μέχρι 
τα τέλη Μαρτίου.

Ανάλογη κατάσταση και στην Πο
λωνία, η οποία παρέλαβε τη Δευτέρα 
176.000 δόσεις, μια μείωση περίπου 
50% από τπν ποσότητα που ανέμε

νε. Κατά πληροφορίες, και η Τσεχία 
επανεξετάζει το χρονοδιάγραμμα της 
εκστρατείας εμβολιασμών. Στην Ιτα
λία, π κυβέρνηση έχει δυσανασχετήσει 
τόσο που απείλησε με νομική δράση 
κατά της φαρμακευτικής εταιρίας. Στη 
χώρα μας, σύμφωνα με πληροφορίες, 
μία δόση, αυτή που παραδόθηκε την 
περασμένη Δευτέρα, ήταν μειωμέ
νη, αλλά η ενημέρωση της εταιρίας 
προς την ελληνική κυβέρνηση είναι 
ότι το σύνολο του τριμήνου δεν θα 
αλλάξει. ■

ΣΤΙΣ βασικές παραμέτρους που 
συνυπολογίζουν οι ειδικοί για τις 
αποφάσεις από εδώ και στο εξής 
έχουν μπει «για τα καλά» οι μεταλ
λάξεις του ιού, προβληματίζοντας 
την επιστημονική κοινότητα.

Ο μέσος όρος κρουσμάτων κυ
μαίνεται στα 500 ημερησίως για 
τη χώρα μας, που παρουσιάζει 
μια σαφώς καλύτερη επιδημιο- 
λογική εικόνα σε σχέση με άλλες 
ευρωπαϊκές, όπως αποτυπώνεται 
στους νέους χάρτες του Ευρωπα
ϊκού Κέντρου Ελέγχου Λοιμώξε
ων (ECDC), υπάρχουν όμως ακόμη 
σημεία προβληματισμού: Η Αττική, 
π μικρή αύξηση της επίπτωσης 
στους μεσήλικες, το ιικό φορτίο 
ορισμένων περιοχών και ειδικά 
της Δυτικής Αττικής, της Θάσου 
και της Βοιωτίας, που παρουσι
άζουν τη μεγαλύτερη αύξηση 
κρουσμάτων σε μέσο όρο επτά 
ημερών.

Μέτρα πρόληψης
«Παρόλα τα μέτρα, τα ημερήσια 
κρούσματα είναι περίπου 500. Πα- 
ρατηρείται μια μικρή αύξηση σε 
σχέση με την προηγούμενη εβδο
μάδα. Και οι ηλικίες σε έξαρση εί
ναι από τα 45 έως τα 54 και τα 65 
έως τα 74 έτη. Αυτά τα στοιχεία 
μάς προβληματίζουν. Γι’ αυτό δεν 
θα κουραστούμε να μιλάμε για τα 
μέτρα ατομικής προστασίας: τη 
μάσκα, τις αποστάσεις, το αντιση
πτικό, τους κανόνες αυτούς που 
μας ακολουθούν όλους αυτούς 
τους μήνες και που έχουμε κάνει 
πάρα πολύ μεγάλη προσπάθεια 
όλοι και όλες να τηρούμε.

Ειδικά για τις μέσες και μεγα
λύτερες ηλικίες που κινδυνεύ
ουν περισσότερο, η παράκληση, 
π προτροπή για να τηρούμε τα 
μέτρα είναι ακόμα μεγαλύτερη», 
επεσήμανε ο υπουργός Υγείας, 
Βασίλης Κικίλιας, κατά τη χθεσινή 
ενημέρωση στο υπουργείο Υγεί
ας. Σύμφωνα με τα στοιχεία που 
έδωσε, τα ενεργά κρούσματα σε 
όλη την επικράτεια ανέρχονται σε 
5.881, από τα οποία τα 2.304 εί
ναι στην Αττική και τα 1.482 στην 
Κεντρική Μακεδονία.

Τα περισσότερα νέα κρούσμα
τα τις τελευταίες 7 ημέρες ανά 
100.000 του πληθυσμού εμφα
νίζονται στις Περιφερειακές Ενό
τητες της Δυτικής Αττικής, της 
Θάσου και της Βοιωτίας.

«Μας απασχολεί πάρα πολύ η 
μετάλλαξη που φαίνεται ότι δημι
ουργεί πρόβλημα σε πολλές χώ
ρες. Δημιουργεί πρόβλημα στην 
Αγγλία, δημιουργεί πρόβλημα 
στην Πορτογαλία, αλλά νομίζω 
ότι πήραμε μέτρα πιο έγκαιρα και 
ευτυχώς είμαστε σε καλύτερη κα

τάσταση αυτή τη στιγμή», τόνισε η 
συντονίστρια διευθύντρια της 7ης 
Πνευμονολογικής Κλινικής στο 
ΓΝΝΘΑ «Η Σωτηρία» και πρόεδρος 
του Κεντρικού Συμβουλίου Υγείας, 
Μίνα Γκάγκα, που συμμετείχε στη 
χθεσινή ενημέρωση.

Οπως εξήγησε, το θέμα των 
μεταλλάξεων αποτελεί ακόμη 
αντικείμενο έρευνας, φαίνεται, 
ωστόσο, ότι στην Πορτογαλία, 
για παράδειγμα, όπου το 20% 
του πληθυσμού των κρουσμά
των φέρει τη μετάλλαξη, να δι
αδραματίζει ρόλο στην αυξημένη

ΣΤΟ ΚΟΚΚΙΝΟ...
Τα περισσότερα νέα 

κρούσματα ns τελευταία 
7 ημέρε$ ανά 100.000 του 
πληθυσμού εμφανίζονται 

crtis Περιφέρεια^ 
Ενότητεε tns AutiKns 
AmiKiis, ms Θάσου 

και ms Boicoiias

μεταδοτικότητα. Σίγουρα, όμως, 
σημαντικό στοιχείο της αύξησης 
των κρουσμάτων στη χώρα είναι 
το γεγονός ότι υπήρξε χαλάρω
ση των μέτρων, είπε η κ. Γκάγκα, 
επικαλούμενη συναδέλφους της 
καθηγητές σε πανεπιστήμια.

Σημειώνεται ότι η μετάλλαξη 
Β117, που έχει βρεθεί και σε του
λάχιστον 26 άτομα και στη χώρα 
μας, οδηγεί σε αυξημένη μεταδο
τικότητα, που εάν δεν τηρηθούν 
μέτρα αποστασιοποίησης δεν 
αποκλείεται να οδηγήσει σε έξαρ
ση κρουσμάτων και πίεση στο ΕΣΥ. 
Οι νοσηλευόμενοι στα νοσοκομεία 
ξεπερνούν τους 1.390, σύμφωνα

με τον κ. Κικίλια, ενώ από τους 
περίπου 300 διασωληνωμένους, 
οι 112 είναι ηλικίας από 18 έως 
64 ετών.

Ο ΕΟΔΥ χθες ανακοίνωσε 509 
νέα κρούσματα, που αντιστοιχούν 
σε σύνολο 29.455 διαγνωστικών 
ελέγχων (10.974 μοριακά τεστ και 
18.481 rapid). Στην Αττική εντοπί
ζονται τα 234, εκ των οποίων τα 
64 στο κέντρο της Αθήνας.

Συνεδριάζει η επιτροπή
Σήμερα, στις 10 το πρωί, έχει 
προγραμματιστεί να ξεκινήσει η 
καθοριστική συνεδρίαση της Επι
τροπής Εμπειρογνωμόνων του 
υπουργείου Υγείας για τα μέτρα 
που θα ισχύουν από την ερχόμε
νη Δευτέρα και για μία εβδομάδα 
και τα οποία θα ανακοινωθούν το 
απόγευμα από τον υφυπουργό Πο
λιτικής Προστασίας, Νίκο Χαρδα- 
λιά. Βασικό θέμα της «ατζέντας» 
είναι η επιστροφή στις τάξεις για 
τους μαθητές Γυμνασίων και Λυ
κείων. Αναμένεται να συζητηθούν 
και επιπλέον ζητήματα, όπως το 
άνοιγμα των χιονοδρομικών, το 
ενδεχόμενο να επιτραπούν μετα
κινήσεις ανάμεσα σε περιφερεια
κές ενότητες για ορισμένες περι
πτώσεις δραστηριοτήτων, καθώς 
και το άνοιγμα των πρακτορείων 
ΟΠΑΠ.

Οπως όλα δείχνουν, εν αναμο
νή της επίδρασης του λιανεμπο
ρίου που δεν έχει «δείξει» ακόμη 
εάν οδηγεί σε σημαντική αύξηση 
κρουσμάτων ή μια λελογισμένη 
άνοδο, το επόμενο μεγάλο βήμα, 
που είναι τα Γυμνάσια και τα Λύ
κεια, θα γίνει από την 1 π Φεβρου
άριου και εφόσον τα επιδημιολο- 
γικά δεδομένα το επιτρέψουν.

ΜΑΡΙΑ - ΝΙΚΗ ΓΕΩΡΓΑΝΤΑ

ΟΙ ΑΡΙΘΜΟΙ

509
κρούσματα χθες

7
εισαγόμενα

234
στην Αττική

58
στη Θεσσαλονίκη

150.479»
σύνολο των κρουσμάτων

25
θάνατοι χθες

5.570
θάνατοι

συνολικά

293
διασωληνωμένοι

1.050
ασθενείς έχουν 

εξέλθει από ΜΕΘ
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1  Pfizer: Μείωση ως και 50% παράδοσης εμβολίων σε
χώρες της ΕΕ

Πηγή: ΤΥΠΟΣ ΤΗΣ
ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ

Σελ.: 12 Ημερομηνία
έκδοσης:

22-01-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

222.18 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Pfizer: Μείωση ως και 50% παράδοσης εμβολίων σε χώρες της ΕΕ
Η Pfizer μείωσε έως το μισό τον όγ

κο των εμβολίων κατά της Covid-19 
που θα διανείμει σε ορισμένες χώρες 
της Ευρωπαϊκής Ένωσης αυτήν την 
εβδομάδα, ανέφεραν χθες κυβερνητικοί 
αξιωματούχοι, την ώρα που αυξάνεται 
η δυσφορία για τις απροσδόκητες περι
κοπές των προμηθειών από την αμερι
κανική φαρμακοβιομηχανία.

Η Ρουμανία θα παραλάβει το 50% 
του προγραμματισμένου όγκου αυτήν 
την εβδομάδα και οι προμήθειες θα 
βελτιωθούν σταδιακά, με τις παραδό
σεις να μην επιστρέφουν σε κανονικά 
επίπεδα έως τα τέλη Μαρτίου, είπε στο 
Ρόιτερς ο αναπληρωτής υπουργός Υγεί

ας Αντρέι Μπάτσου.
Παρόμοια η κατάσταση και στην Πο

λωνία, η οποία παρέλαβε τη Δευτέρα 
176.000 δόσεις, μια μείωση περίπου 
50% από την ποσότητα που ανέμενε, 
λένε οι αρχές.

Η κυβέρνηση της Τσεχίας προετοιμά
ζεται για το ενδεχόμενο η αναστάτωση 
αυτή να διαρκέσει εβδομάδες, επιβρα
δύνοντας την εκστρατεία εμβολιασμών.

«Πρέπει να αναμένουμε ότι θα υπάρ
ξει μια μείωση στον αριθμό των ανοι
κτών ραντεβού για εμβολιασμούς τις 
επόμενες τρεις εβδομάδες», δήλωσε ο 
υπουργός Υγείας Γιαν Μπλάτνι σε δη
μοσιογράφους σήμερα, με τις παραδό

σεις της Pfizer να μειώνονται κατά πε
ρίπου 15% αυτήν την εβδομάδα και 
έως 30% για τις επόμενες δύο εβδομά
δες.

Ορισμένες χώρες εκτιμούν πως μπο
ρούν να διαχειριστούν την κατάσταση. 
Η Νορβηγία έχει διαθέσιμο απόθεμα 
έκτακτης ανάγκης και θα συνεχίσει να 
χορηγεί τις δόσεις σύμφωνα με το χρο
νοδιάγραμμα, έγινε γνωστό από το σώ
μα δημόσιας υγείας της κυβέρνησης.

Η αμερικανική φαρμακοβιομηχανία 
είπε στη Βουλγαρία και την Πολωνία 
ότι θα αντικαταστήσει τις παραλειπόμε
νες δόσεις, αναφέρουν υψηλόβαθμοι 
αξιωματούχοι.

Όμως, το ινστιτούτο Serum της Δα
νίας επισήμανε πως η απώλεια κατά 
50% των δόσεων αυτήν την εβδομάδα 
θα οδηγήσει σε έλλειμμα ύψους 10% 
για το πρώτο τρίμηνο.

Με τις κυβερνήσεις στην περιοχή να 
προσπαθούν να διαχειριστούν τις αιφνί
διες περικοπές, αξιωματούχοι λένε πως 
οι μειώσεις υπονομεύουν τις προσπά- 
θειές τους να εμβολιάσουν τους πολίτες 
τους και να τιθασεύσουν την πανδημία, 
που έχει σκοτώσει πάνω από 2 εκατομ
μύρια ανθρώπους.

Χθες, η Ιταλία απείλησε με νομική 
δράση σε βάρος της Pfizer.

Στην Ουγγαρία, όπου οι αρχές έδω

σαν το πράσινο φως για τη χρήση του 
εμβολίου της βρετανικής AstraZeneca 
και του ρωσικού Sputnik V, πριν από 
τον Ευρωπαϊκό Οργανισμό Φαρμάκων, 
ένας υψηλόβαθμος αξιωματούχος κάλε- 
σε τις Βρυξέλλες να προσπαθήσουν να 
διασφαλίσουν ότι θα τηρηθεί το πρό
γραμμα στις παραδόσεις από την Pfizer 
και άλλους κατασκευαστές.

«Θα ήμασταν χαρούμενοι εάν η (Ευ
ρωπαϊκή) Επιτροπή λάμβανε μέτρα το 
συντομότερο για να διασφαλίσει ότι η 
Pfizer και άλλοι κατασκευαστές θα αλ
λάξουν τις παραδόσεις», είπε ο Γκέργ- 
κελι Γκούλιας, ο προσωπάρχης του 
πρωθυπουργού Βίκτορ Όρμπαν.
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1  Εμβόλιο... ταλαιπωρίας
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 22 Ημερομηνία

έκδοσης:
22-01-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

615.85 cm² Κυκλοφορία: 6725

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Εμβόλιο... ταλαιπωρίας

Ανθρωποι 85 ετών και άνω υποχρεώθηκαν 
να διανύσουν αποστάσεις μέχρι το νοσοκομείο 
μέσα στο κρύο για να εμβολιαστούν · Χιλιάδες 
τηλεφωνήματα για μεταφορά με ασθενοφόρο, εξέλιξη 
που δεν είχε προβλεφθεί · Κάποιοι δεν έλαβαν 
ποτέ μήνυμα · Σήμερα ξεκινάει ο εμβολιασμός 
της ηλικιακής ομάδας 80-84 · Αγνωστο πόσοι 
85+ δεν εμβολιάστηκαν

►Tns ΝΤΑΝΙΒΕΡΓΟΥ

ε ταλαιπωρία των γερό
ντων συνεχίστηκε χθες 
ο εμβολιασμός. Οι πε
ρισσότεροι, 85 χρονών 
και ^νω’ κινητικ° 
προβλήματα, κλήθηκαν 

να διανύσουν αποστάσεις από το σπίτι 
τους μέχρι το νοσοκομείο μέσα στο χει
μωνιάτικο κρύο, ενώ χιλιάδες ήταν τα 
τηλεφωνήματα των ανθρώπων τους που 
ζητούσαν τη μεταφορά τους με ασθενοφό
ρο, κάτι που δεν έχει προβλεφθεί. Αλλοι, 
παρ’ όλο που είναι εγγεγραμμένοι στην 
άυλη συνταγογράφηση, δεν έλαβαν ποτέ 
το σχετικό μήνυμα, ενώ άλλοι ακύρωσαν 
ή δεν προγραμμάτισαν ραντεβού γιατί δεν 
μπορούσαν να υποβληθούν σε αυτήν την

Ι
ΧΘες ο ΕΟΔΥ κατέγραψε 509 νέ
ες γνωστές διαγνώσεις, 25 θανά
τους και 293 διασωληνωμένους, 
• ενώ ο δείκτης θετικότητας παρα
μένει στο ασφαλές 4,6% και τα τεστ 

10.974. Πραγματοποιήθηκαν 13.318 
εμβολιασμοί χθες, 15.290 εμβολιασμοί 
προχθές, ρεκόρ μέχρι στιγμής, και συ
νολικά από τις 27 Δεκεμβρίου μέχρι 
χθες 123.077 εμβολιασμοί -1,13% του 
πληθυσμού.

ταλαιπωρία. Το ποσοστό των εμβολιασμέ
νων της συγκεκριμένης ηλικιακής ομά
δας του πληθυσμού παραμένει άγνωστο, 
όσο και αν το υπουργείο Υγείας μιλάει για 
«ολοκλήρωση του εμβολιασμού των άνω 
των 85 ετών». Σήμερα ξεκινάει ο εμβολια
σμός των 80-84 ετών, με την πλατφόρμα 
να ανοίγει στις έξι το απόγευμα.

Την ίδια ώρα τα νοσοκομεία της χώ
ρας, παρά το άνοιγμα ορισμένων δομών 
της πρωτοβάθμιας φροντίδας για την 
ανοσοποίηση του πληθυσμού, συνεχί
ζουν να σηκώνουν το κύριο βάρος του εμ
βολιασμού κάτω από αντίξοες συνθήκες. 
Οι γιατροί συνεχίζουν να μετακινούνται 
από δω και από κει προκειμένου να κα- 
λύψουν τρύπες, δημιουργώντας νέες είτε 
για τη νοσηλεία ασθενών Covid από την 
Αττική προς τη Βόρεια Ελλάδα ή από νο
σοκομείο σε νοσοκομείο για να στελεχώ
σουν τα Ιατρεία Εμβολιασμών, σύμφωνα 
με το μεγαλύτερο πρωτοβάθμιο σωματείο 
νοσοκομειακών γιατρών της χώρας (ΕΙ- 
ΝΑΠ). Εν τω μεταξύ προστίθενται καθη
μερινά καταγγελίες για ιατρεία εμβολι
ασμών που γειτονεύουν με τα Τμήματα 
Επειγόντων Περιστατικών ή τη βραχεία 
νοσηλεία ασθενών Covid, όπως στην πε
ρίπτωση του Αιγινήτειου και του Γενικού 
Νοσοκομείου Πατρών «Αγιος Ανδρέας», 
ενώ στο Πανεπιστημιακό Γενικό Νοσο
κομείο Πατρών, σύμφωνα με την Ενωση 
Ιατρών Νοσοκομείων Αχαΐας (ΕΙΝΑ), το

εμβολιαστικό κέντρο έχει εγκατασταθεί 
στο ενδοκρινολογικό τμήμα, με αποτέ
λεσμα τρία από τα τέσσερα ιατρεία να τε
θούν εκτός λειτουργίας και να ακυρωθεί 
το 70% των προγραμματισμένων ραντε
βού των ασθενών.

ΕΙΝΑΠ και ΕΙΝΑ καταδεικνύουν ότι 
παραμένει άλυτο το θέμα της εφημερια- 
κής αποζημίωσης των γιατρών που απα
σχολούνται στα ιατρεία εμβολιασμού, 
αφού μέχρι στιγμής, παρά και ενάντια σε 
κάθε νόμο που διέπει την εφημέρευση και 
τα ωράρια εργασίας τους, καλούνται σε 
ουσιαστικά απλήρωτη εργασία και παρά
νομη εφημέρευση.

Φιλότιμο και ατομική ευθύνη
Από το υπουργείο Υγείας και την προ

γραμματισμένη ενημέρωση χθες ο Βασί
λης Κικίλιας δήλωσε προβληματισμένος 
με τα δεδομένα για την επιδημία στη 
χώρα και αναφέρθηκε για πολλοστή φορά 
στο «φιλότιμο» και την «ατομική ευθύνη 
των Ελλήνων». «Μέχρι το εμβόλιο δεν εί
χαμε άλλον αποτελεσματικό τρόπο προ
στασίας από την πανδημία πέρα από τα 
μέτρα ατομικής προστασίας» τόλμησε να 
πει, αποποιούμενος πάλι την ευθύνη της 
προστασίας της δημόσιας υγείας που ανή
κει αποκλειστικά και μόνο στην κυβέρνη
σή του, την ώρα που η χώρα μετράει 5.570 
νεκρούς και χιλιάδες ασθενείς - 1.490 σε 
απλές κλίνες Covid και 293 βαριά νοσού- 
ντες διασωληνωμένους.

Παρά τους δυόμισι μήνες λοκντάουν, 
ο επταήμερος κυλιόμενος μέσος όρος 
είναι 480 κρούσματα ημερησίως -μικρή 
αύξηση σε σχέση με την προηγούμενη 
εβδομάδα- και η μέση ηλικία τα 46 χρό
νια, ανέφερε ο υπουργός και πρόσθεσε 
ότι οι ηλικιακές ομάδες σε έξαρση είναι 
35-54 και 65-74 χρονών. Τα ενεργά κρού
σματα στη χώρα είναι 5.881 - 2.304 στην 
Αττική, 1.482 στην Κεντρική Μακεδονία. 
Περισσότερα νέα κρούσματα ανά 100.000 
κατοίκους την τελευταία εβδομάδα εντο
πίζονται στη Δυτική Αττική, τη Θάσο και 
τη Βοιωτία. Η πληρότητα των ΜΕΘ είναι 
50% στην επικράτεια - 59% Αττική, 57% 
στη Θεσσαλονίκη.
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1  Εφυγε η Palantir, ήρθε η PWC
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 23 Ημερομηνία

έκδοσης:
22-01-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

953.18 cm² Κυκλοφορία: 6725

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Εφυγε η Palantir, ήρθε η PWC
► Του ΚΩΣΤΑ ΖΑΦΕΙΡΟΠΟΥΛΟΥ

πειια από 40 μέρες αφωνίας η 
κυβέρνηση έδωσε σιη δημοσι
ότητα την απόρρητη (εκτός ΔΙ
ΑΥΓΕΙΑΣ) μέχρι χθες σύμβασή 
της με την εταιρεία τεχνολογί
ας PalanTir σε μια κίνηση που 
προκάλεσε ακόμα περισσότε
ρα ερωτήματα. Ως αποτέλεσμα 
της πολιτικής πίεσης και των 
δημοσιογραφικών αποκαλύ
ψεων για την κρυφή -επί 9 
μήνες- συνεργασία της κυ
βέρνησης με τη σκιώδη εται
ρεία «εξόρυξης δεδομένων» 
ως προς τη διαχείριση των 
δεδομένων της πανδημίας, η 
κυβέρνηση διέκοψε στο τέλος 
του 2020 την εν λόγω συνερ
γασία, την οποία πρόσφερε... 
αφιλοκερδώς η Palantir.

Το υπουργείο Ψηφιακής Δι
ακυβέρνησης απάντησε στις 
ερωτήσεις και στην αίτηση

0 υπουργόs Ψηφιακή! Διακυβέρνηση, Κυριάκοs Πιερρακάκη, υποστήριξε ότι τα δεδομένα που συββέχθηκαν ήταν 
είτε ανοιχτά δεδομένα (όπως στοιχεία κυκβοφορ/as), «είτε ανώνυμα, στατιστικά και δημογραφικά δεδομένα»

Τερμάτισε η κυβέρνηση τη συνεργασία με την Palantir μετά τις αντιδράσεις · Εγινε επεξεργασία 
προσωπικών δεδομένων πολιτών, όπως φαίνεται από τις συμβάσεις · Το αρνείται η κυβέρνηση, 
αλλά δεν πείθει · Νέα σύμβαση με την εταιρεία PriceWaterhouseCoopers για την «παροχή 
συμβουλευτικών υπηρεσιών σε θέματα Αναλύσεων Δεδομένων στην ομάδα διαχείρισης PLFs 
για την Πανδημία Covid-19»

κατάθεσης εγγράφων που υπέ
βαλαν 63 βουλευτές του ΣΥΡΙ- 
ΖΑ-Προοδευτική Συμμαχία, 
αλλά και σε αυτές του ΜέΡΑ25 
και του ΚΙΝ.ΑΛΛ., στέλνοντας 
μαζί με την απάντηση τα εξής: 
τη σύμβαση με την εταιρεία 
Palantir που υπεγράφη στις 
24 Μαρτίου 2020 με διάρκεια 
6 μήνες, την τροποποίηση της 
σύμβασης στις 26 Μαρτίου 
όπου γίνονται κρίσιμες αλλα
γές και την επέκταση της σύμ
βασης για άλλους 3 μήνες με 
ισχύ από 24 Σεπτεμβρίου έως 
23 Δεκεμβρίου του 2020.

Προσωπικά δεδομένα
Σε αντίθεση με όσα υπο

στηρίζει ο υπουργός Ψηφι
ακής Διακυβέρνησης, όπως 
προκύπτει από το κείμενο της 
σύμβασης (Παράρτημα 2, Πί
νακας 2), φαίνεται πως πραγ
ματοποιήθηκε επεξεργασία 
προσωπικών δεδομένων στο 
πλαίσιο της παροχής υπηρε
σιών της Palantir προς το ελ
ληνικό Κράτος. Συγκεκριμένα, 
στην αναθεωρημένη έκδοση 
της σύμβασης περιγράφονται 
συνοπτικά (αλλά αόριστα) τα 
προσωπικά δεδομένα που 
τυγχάνουν επεξεργασίας. Εκεί

περιλαμβάνονται πληροφορί
ες που αφορούν ασθενείς και 
συγκεκριμένα οι ακόλουθες: 
ηλικία, φύλο, νομός, δήμος και 
κατάσταση του/της ασθενούς. 
Αγνωστο παραμένει αν συ- 
μπεριλαμβάνονται αναλυτικά 
προσωπικά στοιχεία της υγεί
ας και των πιθανών παθήσεων 
των ασθενών.

Στην απάντησή του ο 
υπουργός Κυριάκος Πιερ- 
ρακάκης ισχυρίζεται πως τα 
δεδομένα που συλλέχθηκαν 
ήταν είτε ανοιχτά δεδομένα 
(όπως στοιχεία κυκλοφορίας) 
«είτε ανώνυμα, στατιστικά 
και δημογραφικά δεδομένα, 
συγκεκριμένα από τη Γενική

•k
«Η κυβέρνηση “πιάστηκε 
στα πράσα” και υποχώρησε 
άτακτα στη μη ανανέωση 
της σύμβασης όπως 
σχεδίαζε ο κ. Μητσοτάκης 
στις 3 Δεκεμβρίου 
σε κρυφή τηλεδιάσκεψη 
με την ηγεσία της Palantir» 
τονίζει ο ΣΥΡΙΖΑ

Γραμματεία Πολιτικής Προ
στασίας και από τον ΕΟΔΥ, 
τα οποία δεν παρείχαν και 
δεν περιείχαν πληροφορίες 
από τις οποίες ήταν δυνατή η 
άμεση ή έμμεση ταυτοποίηση 
φυσικών προσώπων». Ωστόσο, 
στο σύμφωνο συνεργασίας με 
την Palantir που επισυνάπτει 
ο υπουργός, αναγράφονται 
ως «ψευδωνυμοποιημένες 
προσωπικές λεπτομέρειες» 
(pseudonysmized personal 
details) οι οποίες διακρίνο- 
νται από τις «ανωνυμοποιη- 
μένες» (anonymized personal 
data), κατά το ότι είναι δυνατή 
-έως έναν βαθμό- η αποκρυ
πτογράφησή τους και η ταυτο
ποίηση φυσικού προσώπου. 
Σημειώνεται πως, ενώ στην 
πρώτη έκδοση της σύμβασης 
αναφερόταν ότι όλα τα προ
σωπικά δεδομένα θα είναι σε 
ψευδωνυμοποιημένη μορφή 
(δυνάμει ανιχνεύσιμα δηλα
δή), στην αναθεωρημένη έκ
δοση δεν αναφέρεται η ψευ
δωνυμοποίηση πουθενά στο 
κείμενο. «Για ποιο λόγο κρίθη- 
κε αναγκαία η τροποποίηση 
της αρχικής σύμβασης 2 μόλις 
μέρες μετά την υπογραφή της; 
Οταν υπογραφόταν, ο Υπουρ

γός και οι συνεργάτες του δεν 
γνώριζαν ότι τα ψευδωνυμο- 
ποιημένα στοιχεία αποτελούν 
προσωπικά δεδομένα των πο
λιτών και χρήζουν προστασί
ας;» ρωτά ο ΣΥΡΙΖΑ.

Αντίφαση
Εντύπωση προκαλεί και 

κάτι ακόμα: το υπουργείο 
επικαλείται μια εμπιστευτι- 
κή απάντηση του Υπευθύνου 
Προστασίας Δεδομένων του 
Υπουργείου (DPO) στις 27/3, 
σύμφωνα με τον οποίον δεν τί
θεται θέμα παραβίασης κανο
νισμών και ανάγκη απεύθυν- 
σης στην Ανεξάρτητη Αρχή 
για την Προστασία των Προ
σωπικών Δεδομένων. Αν ισχύ
ουν όμως όσα υποστηρίζει ο 
υπουργός, τότε γιατί κατέληξε- 
να της αποστείλει σχετικό έγ
γραφο στις 12.01.2021, σχεδόν 
έναν μήνα μετά τη λήξη και 
της παράτασης του συμφώνου;

Εκαναν πίσω
«Η κυβέρνηση “πιάστηκε 

στα πράσα” και υποχώρησε 
άτακτα στη μη ανανέωση της 
σύμβασης όπως σχεδίαζε ο κ. 
Μητσοτάκης στις 3 Δεκεμβρί
ου σε κρυφή τηλεδιάσκεψη

με την ηγεσία της Palantir, 
δεσμευόμενος “για επέκταση 
της συνεργασίας στα επόμενα 
χρόνια”. Το τι είχε να κρύψει 
από τους πολίτες η επικοινω- 
νιακή μηχανή του Μαξίμου 
και πληροφορηθήκαμε τη 
συνάντηση από αμερικανικά 
ΜΜΕ, παραμένει ακόμη ανα
πάντητο. [...] η κυβέρνηση από 
την αρχή μέχρι το τέλος αυτής 
της υπόθεσης κινείται σε γκρί
ζες ζώνες. Ο Πρωθυπουργός 
και ο αρμόδιος Υπουργός που 
ανέλαβαν προσωπικά αυτή 
τη σκοτεινή συνεργασία και 
μάλιστα με μια εταιρεία που 
έχει κατηγορηθεί διεθνώς 
για αθέμιτες πρακτικές είναι 
εκτεθειμένοι για τον τρόπο 
που χειρίζονται ένα τόσο ευ
αίσθητο ζήτημα που αφορά τις 
ελευθερίες και τα δικαιώματα 
των πολιτών» αναφέρει σε 
ανακοίνωσή του ο τομεάρχης 
Ψηφιακής Διακυβέρνησης του 
ΣΥΡΙΖΑ, Μάριος Κάτσης.

Σύμφωνα με την ενημέρω
ση του υπουργείου, η κυβέρ
νηση μετά τις υπηρεσίες της 
Palantir, συνήψε στις 31 Δε
κεμβρίου 2020 σύμβαση απευ
θείας ανάθεσης με την εται
ρεία PriceWaterhouseCoopers 
με αντικείμενο την «παροχή 
συμβουλευτικών υπηρεσιών 
σε θέματα Αναλύσεων Δεδο
μένων στην ομάδα διαχείρι
σης PLFs για την Πανδημία 
Covid-19». Καμία αναφορά 
δεν γίνεται στους λόγους της 
επιλογής της PWC και γιατί 
τελικά δεν προχώρησε η συ
νεργασία με την Palantir μετά 
τη λήξη της 9μηνης δοκιμα
στικής περιόδου του λογισμι
κού της.

Εύλογο είναι και ακόμα ένα 
ερώτημα-σχόλιο που τέθηκε 
χθες από τη ΜΚΟ Vouliwatch 
και το insidestory.gr: «Ενώ 
το υπουργείο είχε αποφαν- 
θεί να μην προχωρήσει σε 
εμπορική συνεργασία με την 
Palantir μόλις είκοσι μέρες 
πριν από τη λήξη αυτής, στις 
3.12.2020 πραγματοποιήθηκε 
τηλεδιάσκεψη του Κ. Μητσο- 
τάκη και του Κ. Πιερρακάκη 
με τον διευθύνοντα σύμβουλο 
της αμερικανικής εταιρείας, 
Alex Karp, και το στέλεχος 
της Palantir, Josh Harris. Στο 
σχετικό Δελτίο Τύπου που 
δημοσίευσε η Palantir, στις 
7.12.2020, ο Alex Karp δήλω
νε ενθουσιασμένος για την 
επέκταση της συνεργασίας με 
την ελληνική κυβέρνηση στην 
αντιμετώπιση της πανδημί
ας!» Τι άλλαξε άραγε από τότε;
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Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1010.95
cm²

Κυκλοφορία: 13695

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΣΥΝΟΔΟΣ Ε.Ε.
ΑΓΧΟΣ ΚΑΙ ΠΙΕΣΗ 
ΓΙΑ ΠΙΟ ΠΟΛΛΑ 
ΕΜΒΟΛΙΑ
• Τι συζήιησαν οι nyeies 
για ious εμβολιασμοί^
• Πρόσεχαν οι αποφάσεΐ5 
για ίο πισιοποιηιικό ι. β-9
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ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΗ «ΕΛΕΥΘΕΡΙΑ»

«Η Ευρώπη πρέπει να 
φροντίσει να οδηγεί tis 
εξελίξεΐδ στο μέτωπο 
των αδειοδοτήσεων, 
ειδικά σε ό,τι αφορά την 
έγκριση εμβολίων που 
είναι μονοδοσικά ή δεν 
απαιτούν συνθήκεβ Βαθιάβ 
φύξηε», τόνισε χθεβ

ΤΗΣ ΕΛΕΝΗΣ ΕΥΑΓΤΈΛΟΔΗΜΟΥ

Κ
λίμα ανησυχίας για τις μεταλ
λάξεις του κορωνοϊού, ιδίως 
για το στέλεχος που ευρέως 
έχει εντοπιστεί στο Ηνωμένο Βασί

λειο, άγχος για την επάρκεια των 
εμβολίων και την αναστάτωση στα 
χρονοδιαγράμματα από τη σημανηκή 
μείωση στις παραδόσεις της Pfizer 
καταγράφηκαν στη χθεσινή τηλεδιά
σκεψη των ευρωπαίων ηγετών, κατά 
την οποία ο Κυριάκος Μητσοτάκης 
άνοιξε επιπλέον την πρώτη συζήτηση 
σε επίπεδο κορυφής για το πιστο
ποιητικό εμβολιασμού. Η πολύωρη 
διαβούλευση εξελίχθηκε στο φόντο 
της δυσφορίας των Ευρωπαίων που 
παλεύουν με το ισοζύγιο «αυξημένη 
ζήτηση, μειωμένη προσφορά» σε ό,τι 
αφορά τα εμβόλια και στιγματίστηκε 
από τον διπλό προβληματισμό ηγε
τών, ανάμεσά τους και ο έλληνας 
Πρωθυπουργός, για συγκεκριμένες 
καθυστερήσεις: αφενός στην παρά
δοση των δόσεων από την Pfizer, 
αφετέρου στις γραφειοκρατικές δια
δικασίες έγκρισης των εμβολίων της 
AstraZeneca και άλλων εταιρειών.

Ευρωπαίοι αξιωματούχοι μιλού
σαν για μείωση στις παραδόσεις 
εμβολίων κατά 35%-40% αυτή την 
εβδομάδα, με προοπτική ωστόσο να 
καλυφθούν ως τα μέσα Φεβρουάρι
ου, ενώ, σύμφωνα με πληροφορίες, 
η πρόεδρος της Κομισιόν Ούρσου- 
λα φον ντερ Λάιεν ενημέρωσε τους 
ηγέτες για τις πρώτες παραδόσεις 
δόσεων από την AstraZeneca εντός 
του Φεβρουάριου. Αργότερα, τον 
Μάρτιο, θα πρέπει να αναμένονται 
τα πρώτα εμβόλια της Johnson & 
Johnson. «Υπάρχουν και νομικές δε
σμεύσεις στις προγραμματισμένες 
παραδόσεις...» είχε σχολιάσει με 
νόημα, ώρες πριν από την τηλεδιά
σκεψη, ο κυβερνητικός εκπρόσωπος 
Χρήστος Ταραντίλης, προαναγγέλλο
ντας ευθυγράμμιση του Μητσοτάκη 
με ομολόγους του στην κατεύθυν
ση άμεσης ενεργοποίησης ώστε να 
ασκηθούν πιέσεις στην Pfizer για 
επιτάχυνση της παραγωγής.

Η Ιταλία απειλεί ήδη ευθέως με 
νομικές κινήσεις, ενώ, σύμφωνα με 
το Reuters, η μείωση στις παραδό
σεις φτάνει κατά περίπτωση έως και

Ayxos για 
ία εμβόλια, 
ανησυχία για 
us μεταλλάζεις
Δυσφορία oious Ευρωπαίους μετά m μείωση 
σπς παραδόσεις της Pfizer 1 Το θέμα ίου 
πιστοποιητικού εμβολιασμού άνοιξε στη χθεσινή 
τηλεδιάσκεψη ο Κυριάκος Μητσοτάκης

ο Κυριάκοβ Μητσοτάκηβ

εξής «η Ευρώπη πρέπει να φροντίσει 
να οδηγεί τις εξελίξεις στο μέτωπο 
των αδειοδοτήσεων, ειδικά σε ό,τι 
αφορά την έγκριση εμβολίων που 
είναι μονοδοσικά ή δέν απαιτούν 
συνθήκες βαθιάς ψύξης».

ΤΟ ΠΙΣΤΟΠΟΙΗΤΙΚΟ. Παράλληλα, 
με συμφωνία των ηγετών να μεί
νουν ανοιχτά τα σύνορα, αλλά και με 
πρόταση να καθιερωθούν στον χάρ
τη και «κατακόκκινες ζώνες» (dark 
red), ο Μητσοτάκης ανέπτυξε ως 
«ζωτικής σημασίας» την πρότασή 
του για δημιουργία πιστοποιητικού 
εμβολιασμού. Χωρίς συμφωνία, όπως 
αναμενόταν, αφού προδιαγράφεται 
μακρά συζήτηση για το θέμα, έχει 
έρθει στο προσκήνιο η θέσπιση

κοινού πλαισίου για ευρεία χρήση 
rapid test και αμοιβαία αναγνώριση 
των αποτελεσμάτων τους. Οσο για 
το πιστοποιητικό, διαμορφώνονται 
τα πρώτα «στρατόπεδα», από τη μια 
οι υποστηρικτές καταρχήν της ιδέας,

Σύμφωνα με πληροφορίες, 
η Ούρσουλα φον ντερ Λάιεν 
ενημέρωσε tous ηγέτες 
για ns πρώτες παραδόσεις 
δόσεων από την AstraZeneca 
εντός του Φεβρουάριου 
και από την Johnson 
& Johnson τον Μάρτιο

όπως η Πορτογαλία που έχει και την 
προεδρία του Ευρωπαϊκού Συμβου
λίου, η Ολλανδία και η Μάλτα, και 
από την άλλη οι σκεπτικιστές, όπως 
ο γαλλογερμανικός άξονας. Σε κάθε 
περίπτωση η Ευρώπη παραπέμπει 
για αργότερα οποιαδήποτε συμφω
νία για την ελληνική ιδέα (αυτή είναι 
η γραμμή της Γερμανίας), δείχνοντας 
προς το παρόν στην πιθανότητα χρή
σης του πιστοποιητικού μόνο για 
ιατρικούς λόγους. Για ένα σοβαρό 
θέμα που συνοδεύεται προς το πα
ρόν από ανοιχτά ερωτήματα μίλησε 
η πρόεδρος της Κομισιόν, μεταθέτο
ντας προσεχώς τις συζητήσεις για τις 
πιθανές χρήσεις και τη μορφή του 
πιστοποιητικού. Από την πλευρά του 
ο Μητσοτάκης ξεκαθαρίζει ότι «δεν

θα είναι ταξιδιωτικό διαβατήριο» και 
επιδιώκει να ωριμάσει πριν από το 
καλοκαίρι η συζήτηση, αφού υπάρχει 
το... ανησυχητικό προηγούμενο του 
περασμένου Μαρτίου με δυσκολία 
συντονισμού των κρατών - μελών για 
κοινή συνοριακή πολιτική.

«FAST TRAVEL LANE». Εξού και η
κυβέρνηση φαίνεται να κρατά στο 
τραπέζι και τη «λύση» των διμερών 
συμφωνιών, με στρατηγικό στόχο σε 
κάθε περίπτωση οι τουρίστες να ει
σέρχονται στη χώρα χωρίς γραφειο
κρατία: μέσα από τη «fast travel lane» 
στα αεροδρόμια για εμβολιασμένους 
ταξιδιώτες που, όπως ανέδειξαν «ΤΑ 
ΝΕΑ», αποτελεί κεντρικό πυλώνα 
στο κυβερνητικό σχέδιο. Δεν ήταν

το 50%. Kat επηρεάζει, σύμφωνα 
με κυβερνητικούς αξιωματούχους 
που επικαλείται το πρακτορείο σε 
χθεσινή του ανταπόκριση, τη Ρου
μανία, την Πολωνία, την Τσεχία, η 
οποία εμφανίζεται αποφασισμένη 
να αναθεωρήσει προς τα κάτω τους 
ρυθμούς εμβολιασμού του πληθυ
σμού της για τις επόμενες τρεις 
εβδομάδες, κ.ά. Αυστηρή τήρηση 
των χρονοδιαγραμμάτων ώστε να 
υπάρχει κατάλληλη ροή δόσεων και 
πίεση από όλους ήταν και η γραμμή 
του Μητσοτάκη χθες, με την ελλη
νική κυβέρνηση να επιμένει ότι με 
βάση τις συμφωνίες υπάρχει επάρ
κεια για περίπου 15 εκατ. εμβολια
σμούς. Ο Πρωθυπουργός έθεσε το 
ζήτημα της επίσπευσης μαζί με τον 
αυστριακό καγκελάριο Σεμπάστιαν 
Κουρτς και τη δανή ομόλογό του 
Μέτε Φρέντερικσεν λέγοντας ότι στο
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τυχαία η απόφαση του Μητσοτάκη 
να απευθυνθεί στους Ευρωπαίους με 
άρθρο του στο Euractiv αλλά και στη 
γερμανική ιστοσελίδα Der Morning 
Briefing την ίδια ημέρα που ανέλυσε 
το σκεπτικό του στους ομολόγους 
του. Το ελληνικό σχέδιο προβλέπει 
λωρίδα ταχείας κυκλοφορίας στα 
αεροδρόμια για όσους θα διαθέτουν 
το πιστοποιητικό και άλλη λωρίδα 
για όσους θα ταξιδεύουν με κανόνες, 
όπως υποχρεωτικό μοριακό τεστ 
πριν από την αναχώρηση, rapid test 
στην άφιξη και καραντίνα. «Δεν θα 
πρέπει να θέσουμε σε κίνδυνο θέ
σεις εργασίας ή να χάσουμε ένα έτος 
ακόμη, προσπαθώντας να επανεκκι- 
νήσουμε τις οικονομίες μας» έγραψε 
ο Πρωθυπουργός.
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1  Υγειονομικός συναγερμός στην Ε.Ε.
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 25 Ημερομηνία

έκδοσης:
22-01-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

963.34 cm² Κυκλοφορία: 6725

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Υγειονομικός συναγερμός στην Ε.Ε.
Η ραγδαία εξάπλωση ίων 
μεταλλαγμένων στελεχών 
ίου κορονοϊού ανησυχεί 
Βρυξέλλες και εθνικές 
κυβερνήσεις, ορισμένες 
από τις οποίες, όπως της 
Πορτογαλίας, σκληραίνουν 
το λοκντάουν · Για 
«επιδεινούμενες 
επιδημιολογικές 
καταστάσεις» κάνει λόγο 
το Ευρωπαϊκό Κέντρο 
Πρόληψης και Ελέγχου 
Νόσων, ενώ την ίδια 
στιγμή επιβραδύνονται 
οι παραδόσεις εμβολίων

κίνδυνος διασποράς αυτού του 
ιού μέσω της κοινωνίας έχει 
αυξηθεί. Το είδαμε σε διάστημα 
μίας εβδομάδας. Το μεταλλαγ
μένο στέλεχος έχει εξαπλωθεί 
σημαντικά. [...] Αντιμέτωποι με 
αυτή τη νέα παραλλαγή του ιού 
και την ταχύτητα μετάδοσής 
της, πρέπει να εφαρμόσουμε 
προληπτικά μέτρα και να δια- 
κόψουμε όλες τις εκπαιδευτικές 
δραστηριότητες για τις επόμε
νες 15 ημέρες».

Με βαριά καρδιά και έκδηλη 
αγωνία, ο πρωθυπουργός της 
Πορτογαλίας Αντόνιο Κόστα 
ανήγγειλε χθες τη σκλήρυνση 
του εθνικού λοκντάουν λόγω 
της ραγδαίας εξάπλωσης του 
μεταλλαγμένου και μολυσμα- 
τικότερου στελέχους του κο- 
ρονοϊού που σαρώνει τη Βρε
τανία, έχοντας ήδη διασπαρεί 
ανησυχητικά σε αρκετές άλλες 
χώρες της Ε.Ε. αλλά και στις 
ΗΠΑ, όπου τα Κέντρα Ελέγχου 
και Πρόληψης Νοσημάτων 
(CDC) προειδοποίησαν ότι θα 
μπορούσε να γίνει δεσπόζον 
μέχρι τον Μάρτιο.

Νέος συναγερμός έχει ήδη 
σημάνει στο ευρωπαϊκό μπλοκ, 
με το κρίσιμο ζήτημα των πα
ραλλαγών του ιού να βρίσκεται 
στην καυτή ατζέντα της χθεσι
νοβραδινής τηλεσυνόδου κο
ρυφής για την πανδημία, καθώς 
έχει ανάψει (και) η συζήτηση 
για τυχόν επιβολή όχι μόνο τα
ξιδιωτικών περιορισμών αλλά 
συνοριακών ελέγχων ή κλεισί-

Ακόμακαιγια 
κήείσιμο συνόρων 
συζήτησαν οι 
nyiusinsE.E.atal- 
χθεσινοβραδινή' 
ιηήεσύσκεψη

ματος συνόρων ανάμεσα στα 
κράτη-μέλη, όπως είχε συμβεί 
χαοτικά την άνοιξη.

Τους φόβους ήρθε να επι
τείνει ηχηρή προειδοποίη
ση του Ευρωπαϊκού Κέντρου 
Πρόληψης και Ελέγχου Νό
σων (ECDC) χθες το απόγευμα, 
βάσει της οποίας και τα τρία 
μεταλλαγμένα και πιο μολυ
σματικά στελέχη, που έχουν 
ανιχνευτεί σε Βρετανία, Νότια 
Αφρική και Βραζιλία, συνι- 
στούν υψηλό ή και πολύ υψη
λό κίνδυνο και θα οδηγήσουν 
σε περισσότερες μολύνσεις, 
νοσηλείες και θανάτους από 
Covid-19.

Απαράδεκτη μείωση
To ECDC κάνει λόγο για «επι- 

δεινούμενες επιδημιολογικές 
καταστάσεις» σε περιοχές όπου 
τα μεταδοτικότερα στελέχη του 
ιού έχουν εμφανιστεί, ενώ κα- 
λεί τις κυβερνήσεις της Ε.Ε. να 
λάβουν αυστηρότερα μέτρα και 
«να προετοιμάσουν τα συστή
ματα ιατροφαρμακευτικής τους 
περίθαλψης για περαιτέρω κλι
μάκωση στη ζήτηση». Συστή
νει επίσης την αποφυγή όλων 
των μη απαραίτητων ταξιδιών 
και ζητά τόσο την εντατικοποί
ηση της καταγραφής της αλλη
λουχίας του γονιδιώματος του 
ιού, όσο και την επιτάχυνση 
του εμβολιασμού ευάλωτων 
ομάδων, όπως ηλικιωμένοι και 
υγειονομικοί.

Πώς όμως θα συμβεί αυτό,

όταν η Pfizer έχει περικόψει 
έως και το 50% των παραδό
σεων εμβολίων σε κάποια κρά- 
τη-μέλη, όπως καταγγέλλουν 
μεταξύ άλλων Ρουμανία και 
Πολωνία; Τόσο ο αμερικανικός 
φαρμακευτικός κολοσσός όσο 
και η γερμανική συνεργάτιδά 
του BioNTech αρνούνται τώρα 
να σχολιάσουν την απαράδε
κτη μείωση στις προμήθειες 
που εξήγγειλαν αιφνιδιαστικά 
την περασμένη βδομάδα, επι
καλούμενοι αναβάθμιση της 
παραγωγικής τους ικανότητας. 
Ο εφοδιασμός αναμένεται να 
επανέλθει σε κανονικό ρυθμό 
από την ερχόμενη βδομάδα, με 
την Ιταλία να έχει ήδη απειλή
σει πως θα προσφύγει δικαστι
κά κατά της Pfizer.

Αρπάζοντας δε την ευκαιρία 
να κατακρίνει την Ε.Ε. και να 
διαχωρίσει τη θέση της από 
τη (δήθεν) κοινή εμβολιαστι- 
κή στρατηγική του ευρωπα
ϊκού μπλοκ, η Ουγγαρία του 
ακροδεξιού Βίκτορ Ορμπαν 
εξακολουθεί να κινείται μονο- 
μερώς με πάτημα τις ελλείψεις 
εμβολίων και τη συνακόλουθη 
βραδύτητα στη διαδικασία ανο
σοποίησης. Χθες έγινε η πρώτη 
χώρα στην Ε.Ε. που έδωσε προ
έγκριση τόσο στο εμβόλιο των 
AstraZeneca/Πανεπιστημίου 
Οξφόρδης, όσο και στο ρωσικό 
Sputnik V, ενώ συζητά την αγο
ρά και του κινεζικού εμβολίου 
της Sinopharm.

Τυπικά δεν υπάρχει κώλυ

μα, αφού το ευρωπαϊκό μπλοκ 
δεν έχει συμπεριλάβει ρωσικά 
ή κινεζικά εμβόλια στο υπάρ- 
χον ή το υποψήφιο χαρτοφυ
λάκιό του. Η Ανγκελα Μέρκελ 
μάλιστα (που έχει ήδη εξασφα
λίσει επιπλέον εμβόλια για τη 
Γερμανία μέσω παράτυπων δι
μερών συμφωνιών) άφησε χθες 
για πρώτη φορά ανοιχτό το εν
δεχόμενο χρήσης ή και κοινής 
παραγωγής του Sputnik-V, αν 
εγκριθεί από τον Ευρωπαϊκό 
Οργανισμό Φαρμάκων.

Η καγκελάριος υπερασπί
στηκε τη δύσκολη απόφαση 
παράτασης και αυστηροποίη- 
σης του λοκντάουν στη Γερμα
νία -που θρήνησε χθες άλλους 
χίλιους νεκρούς μέσα σε ένα 
24ωρο-, επικαλούμενη ξανά 
την ταχεία εξάπλωση του βρε
τανικού στελέχους του ιού στη 
χώρα. Οσο για την Πορτογαλία;

Παρότι βγήκε σχετικά αλώ
βητη από το πρώτο κύμα της 
πανδημίας πέρσι, η μικρή (και 
εξαιρετικά οικεία σε μας) χώρα 
-προεδρεύουσα το τρέχον εξά
μηνο στο ευρωπαϊκό μπλοκ- 
μοιάζει δυστυχώς να την πάτη
σε περίπου όπως η Ιρλανδία, η 
οποία χαλάρωσε τους περιορι
σμούς στις κοινωνικές επαφές 
τα Χριστούγεννα και την Πρω
τοχρονιά, δίνοντας άφθονη... 
τροφή στη βρετανική παραλλα
γή να εξαπλωθεί καταιγιστικά 
και να φέρει τα ιρλανδικά νοσο
κομεία στα όρια της κατάρρευ
σης, προκαλώντας μοιραία και

περισσότερους θανάτους. Κάτι 
ανάλογο βιώνει τώρα η Πορτο
γαλία, πληρώνοντας κι αυτή εν 
μέρει την αποκλιμάκωση των 
περιοριστικών μέτρων στη δι
άρκεια της εορταστικής περιό
δου, όπως αναγνώρισε έμμεσα 
η κυβέρνηση Κόστα.

Χθες η χώρα των 10,3 εκα
τομμυρίων κατοίκων κατέγρα
φε νέο ημερήσιο ρεκόρ θα
νάτων -221- καθώς και πάνω 
από 13.500 επιβεβαιωμένα 
κρούσματα, με αποτέλεσμα ο 
επίσημος απολογισμός των νε
κρών από Covid-19 να ανέλθει 
σε 9.686 και των μολύνσεων 
σε περισσότερες από 595.000. 
Ασθενοφόρα σχηματίζουν 
πια ουρές έξω από νοσηλευ
τικά ιδρύματα, αναμένοντας 
ελεύθερο κρεβάτι. Την Τρίτη 
ηλικιωμένος στο Πορταλέγκρε 
πέθανε αβοήθητος, αφού παρέ- 
μεινε τρεις ώρες μέσα σε ασθε
νοφόρο.

Αυστηροποίηση
Το βρετανικό στέλεχος του 

ιού αντιπροσώπευε μόλις το 
8% των κρουσμάτων την πε
ρασμένη βδομάδα, ποσοστό 
που εκτινάχθηκε πια στο 20% 
και ενδέχεται να φτάσει το 60% 
τις επόμενες βδομάδες, σύμφω
να με τον Πορτογάλο πρωθυ
πουργό. Εξ ου και το λοκντάουν 
αυστηροποιείται από σήμερα 
με κλείσιμο σχολείων και πα
νεπιστημίων τουλάχιστον για 
15 μέρες. Εκπαιδευτικοί και 
γονείς το ζητούσαν επίμονα, 
αλλά οι κυβερνώντες Σοσιαλι
στές δίσταζαν, επικαλούμενοι 
κοινωνικούς λόγους όπως τη 
διακοπή των σχολικών γευμά
των για φτωχούς μαθητές και 
την έλλειψη υπολογιστών ή/ 
και σύνδεσης στο ίντερνετ σε 
κάποια σπίτια.

Οι σχολικές καντίνες πά
ντως θα παραμείνουν ανοιχτές 
για όσα παιδιά έχουν ανάγκη, 
ενώ οι γονείς μαθητών κάτω 
των 12 ετών, που δεν θα πη
γαίνουν στη δουλειά τους για 
να φροντίζουν τα τέκνα τους, 
θα αποζημιώνονται από το 
κράτος με το 66% του μισθού 
τους. Σε άλλη μια κραυγαλέα 
αντίθεση με τη χώρα μας, η 
Καθολική Εκκλησία της Πορ
τογαλίας ανακοίνωσε χθες πως 
από αύριο σταματά όλες τις λει
τουργίες λόγω της «εξαιρετικής 
σοβαρότητας» της πανδημίας...
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1  «Προίκα» τα στοιχεία ασθενών στην εταιρία
εξόρυξης δεδομένων Palantir

Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 6 Ημερομηνία
έκδοσης:

22-01-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

548.58 cm² Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ασθενής στην Εντατική. Ενθετη: Ο υπουργός Ψηφιακής Πολιτικής Κυριάκος Πιερρακάκης

«Προίκα» τα στοιχεία ασθενών στην 
εταιρία εξόρυξηε δεδομένων Palantir

ΣΥΓΧΥΣΗ και αναπάντητα ερωτήματα γεννά η 
-κατόπιν εορτής- δημοσιοποίηση της -ληγμέ
νης πλέον- συμφωνίας της Ελλάδας με τη σκο
τεινή εταιρία «εξόρυξης δεδομένων» Palantir, η 
οποία βρίθει θολών σημείων.

Πάνω από ενάμιση μήνα μετά την αποκά
λυψη της συμφωνίας και σε απάντηση του αι
τήματος των κομμάτων της αντιπολίτευσης για 
γνωστοποίηση όλων των σχετικών εγγράφων, 
το αρμόδιο υπουργείο Ψηφιακής Πολιτικής 
δημοσιοποίησε χθες τη σύμβαση, η οποία δεν 
επεκτάθηκε και τερματίστηκε τελικά σης 23 Δε
κεμβρίου 2020. Ειδικότερα, το υπουργείο υπο
στηρίζει πως το Σύμφωνο Τε
χνολογικής Υποστήριξης με την 
Palantir Technologies υπεγράφη 
στις 24 Μαρτίου 2020 για δοκι
μαστική περίοδο έξι μηνών, τρο
ποποιήθηκε -για ποιον λόγο, 
άραγε;- δυο μόλις ημέρες μετά, 
στις 26 Μαρτίου, και παρατάθη- 
κε στις 18 Σεπτεμβρίου με τους 
ίδιους όρους για άλλους τρεις 
μήνες, με ημερομηνία λήξης τις 23 Δεκεμβρί
ου. Σύμφωνα λοιπόν με το υπουργείο, η σύμ
βαση ήταν δοκιμαστική και το Ελληνικό Δη
μόσιο δεν πλήρωσε απολύτως τίποτα, καθώς, 
όπως αναφέρεται χαρακτηριστικά, «το ως άνω 
σύμφωνο δεν είχε οικονομικό αντάλλαγμα και 
προοριζόταν σαφώς και αποκλειστικά για δοκι
μαστική χρήση».

Προκύπτει, ωστόσο, το εύλογο ερώτημα 
για ποιον λόγο η σύμβαση αυτή δεν αναρτή- 
θηκε στη Δι@ύγεια, όπως σαφώς ορίζει ο νό
μος. Ταυτοχρόνως, το υπουργείο δεν γνωστο
ποιεί τους λόγους για τους οποίους αποφάσι

σε να σταματήσει τη συνεργασία με την εταιρία, 
παρόλο που στις αρχές Δεκεμβρίου η κυβέρ
νηση διατράνωνε την επιθυμία της για «επέ
κταση της συνεργασίας στα επόμενα χρόνια». 
Την ίδια ώρα, ανησυχία γεννά και το γεγονός 
της παροχής στην εταιρία προσωπικών δεδο
μένων ασθενών, όπως ηλικία, φύλο, νομός, δή
μος και άλλα.

Το υπουργείο επιμένει πως αυτά είναι ανώ
νυμα, ωστόσο, όπως καταγράφεται στο σύμφω
νο, το υπουργείο υπέγραψε να παρέχει «ψευ- 
δωνυμοποιημένα» και όχι «ανωνυμοποιημέ- 
να» προσωπικά δεδομένα, για τα οποία οφεί

λει να εφαρμόζεται η νομοθεσία 
περί προσωπικών δεδομένων, 
καθώς είναι δυνατή μέσω αυ
τών η ταυτοποίηση κάθε πολίτη. 
Με την τροποποίηση, ωστόσο, ο 
όρος «pseudonymised» απαλεί- 
φεται και αναδιατυπώνεται το 
πεδίο των προσωπικών δεδομέ
νων στα οποία θα έχει πρόσβα
ση η Palantir! Τελικώς, η εταιρία 

κατέχει ακόμη τα προσωπικά δεδομένα των Ελ
λήνων που νόσησαν, και όχι μόνο; Να σημειω
θεί πως, μετά την καθυστερημένη δημοσιοποί
ηση της σύμβασης, ο αρμόδιος τομεάρχης του 
ΣΥΡΙΖΑ Μάριος Κάτσης σχολίασε ότι η κυβέρ
νηση «πιάστηκε στα πράσα» και σήμανε άτακτη 
υποχώρηση μετά ης αντιδράσεις. Επεσήμανε δε 
τις βαρύτατες σκιές που προκύπτουν, λέγοντας 
πως η κυβέρνηση κινείται σε γκρίζες ζώνες και 
υποστηρίζοντας πως ο ΣΥΡΙΖΑ δεν θα αφήσει 
την κυβέρνηση «να παίξει ολοκληρωτικά παι
χνίδια χειραγώγησης και εμπορευματοποίησης 
των προσωπικών δεδομένων».

_} _ _____ Μ

Εκτεθειμένη 
η κυβέρνηση για 

τη διάτρητη 
συμφωνία που έληξε 

τον Δεκέμβριο
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1  Εμπόλεμη ζώνη τα νοσοκομεία!
Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 16 Ημερομηνία

έκδοσης:
22-01-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

48.16 cm² Κυκλοφορία: 2650

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Εμπόλεμη ζώνη τα νοσοκομεία!
ΣΕ ΕΜΠΟΛΕΜΗ ζώνη παραπέμπουν τα νοσοκομεία στο Λονδίνο μετά 
ιη δραματική αύξηση κρουσμάτων του κορωνοϊού. Ακόμα και λεω
φορεία έχουν μετατραπεί σε ασθενοφόρα για τη μεταφορά των ασθε
νών στα νοσοκομεία, τα οποία δεν μπορούν να ανταπεξέλθουν στην 
πίεση. Η κατάσταση είναι άκρως ανησυχητική, γιατί αν συνεχίσει 
ο εφιάλτης της πανδημίας η Ελλάδα θα χάσει τον τουρισμό από τις 
βόρειες ευρωπαϊκές χώρες, με κίνδυνο να καταρρεύσουν οικονομι
κά οι τουριστικές και ξενοδοχειακές επιχειρήσεις.
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1  Παραιτούνται οι γιατροί από το Νοσοκομείο του
Ρεθύμνου

Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 20 Ημερομηνία
έκδοσης:

22-01-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

377.21 cm² Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Παραιτούνται 
οι γιατροί από 
το Νοσοκομείο 
του Ρεθύμνου

1 Σφοδρέβ aviiSpdoeis μετά τη δίωξη ms 
διευθΰντρια8 ms Παθολογικάε KXivikits, που 

αποκάλυψε ns ελλείψει προσωπικού

Χ
αμός επικρατεί στο Νο
σοκομείο Ρεθύμνου, 
καθώς δεκάδες γιατροί 
έχουν υποβάλει από 
χθες μαζικά τις παραι
τήσεις τους! Η σταγόνα που ξεχεί
λισε το ποτήρι ήταν η πειθαρχική 

δίωξη την οποία άσκησε η διοίκη
ση του ιδρύματος σε βάρος της δι
ευθύντριας της Παθολογικής Κλι
νικής Ελένης Ιωαννίδου, επειδή 
αναφέρθηκε στην έλλειψη προ
σωπικού, ένα ζήτημα που ταλαι
πωρεί εδώ και αρκετό καιρό το νο
σοκομείο.

Την περασμένη Κυριακή η κυ
ρία Ιωαννίδου ανέφερε σε ανακοί
νωσή της ότι η κλινική δεν θα δε
χόταν εκείνη τη μέρα νέες εισαγω
γές, καθώς δεν υπήρ
χε γιατρός για να 
καλύψει την εφημε
ρία στο Τμήμα Επει
γόντων Περιστατι
κών. Αμεση και ορ
γισμένη ήταν η απά
ντηση της διοίκησης, 
που τόνισε ότι θα κι
νηθούν διαδικασίες 
για διερεύνηση των 
«παράνομων» ανα
κοινώσεων, οι οποίες 
δεν είχαν την έγκρι
ση της διοίκησης. Η 
απόφαση της διοί
κησης οδήγησε πε
ρισσότερους από 15 
γιατρούς του νοσοκομείου να δη
λώσουν την παραίτησή τους, χω
ρίς ωστόσο να έχει γίνει γνωστό αν 
οι παραιτήσεις έχουν γίνει δεκτές. 
Σύμφωνα με πληροφορίες, έχουν 
υποβάλει παραίτηση οι γιατροί της 
Μονάδας Εντατικής θεραπείας κα
θώς και της Νεφρολογικής Κλινι
κής, ορισμένοι παθολόγοι και καρ
διολόγοι, μία παιδίατρος και ένας 
ακτινολόγος.

Η διευθύντρια της Παθολογι
κής Κλινικής του νοσοκομείου, η 
οποία επίσης υπέβαλε παραίτηση, 
υποστήριξε, μιλώντας σε τοπικό

τηλεοπτικό σταθμό, ότι δεν μπορεί 
να θέτει σε κίνδυνο την ασφάλεια 
των ασθενών εφημερεύοντας ταυ
τόχρονα σε τρία διαφορετικά πό
στα, αλλά ούτε να δέχεται διαταγές.

Καταγγελία
Για αυταρχισμό κατήγγειλε τη διοί
κηση του Νοσοκομείου Ρεθύμνου 
η Ομοσπονδία Ενώσεων Νοσοκο
μειακών Γιατρών Ελλάδος (ΟΕΝ- 
ΓΕ) και, περιγράφοντας τις συνθή
κες εργασίας που επικρατούν, ανέ
φερε ότι εδώ και δύο χρόνια, σε 
σύνολο έξι θέσεων, υπηρετούν μό
νο δύο μόνιμοι γιατροί, οι οποί
οι έχουν κουραστεί σωματικά και 
ψυχολογικά. Εκτός από τους για
τρούς που έχουν υποβάλει την 

παραίτησή τους, σύμ
φωνα με την ΟΕΝΓΕ, 
έχουν υπογράψει άλ
λοι 50 κείμενο δια
μαρτυρίας και συμπα
ράστασης στην Ελένη 
Ιωαννίδου.

Το πρόβλημα της 
υποστελέχωσης και 
της έκρυθμης κατά
στασης που επικρατεί 
στο Νοσοκομείο Ρεθύ
μνου σχολίασε και ο 
βουλευτής του νομού 
και πρώην υπουργός 
Υγείας Ανδρέας Ξαν
θός. Μεταξύ άλλων, 
ανέφερε σε δήλωσή 

του ότι οι προσπάθειες αντιμετώ
πισης των προβλημάτων στο νοσο
κομείο έγιναν με καθυστέρηση και 
χωρίς ουσιαστικό αποτέλεσμα. Μά
λιστα, τόνισε ότι η νέα διακυβέρ
νηση στο ΕΣΥ ενδιαφέρεται μόνο 
για την επικοινωνιακή διαχείριση 
και γι’ αυτό αποφασΐστηκε πειθαρ
χικός έλεγχος στην Ελένη Ιωαν
νίδου. Τέλος, επισήμανε ότι πρέ
πει να υπάρξουν άμεσα δεσμεύ
σεις και χρονοδιαγράμματα για 
οριστική επίλυση των προβλημά
των, «πριν να είναι πολύ αργά για 
τη δημόσια περίθαλψη στον νομό».

Η διευθύντρια της Παθο
λογικής Κλινικής Ελένη 
Ιωαννίδου
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1  Απίστευτο! Το Νοσοκομείο Χαλκίδαε ζητά από
ασθενείς να προσκομίσουν rapid test

Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 20 Ημερομηνία
έκδοσης:

22-01-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

198.8 cm² Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Απίστευτο! Το Νοσοκομείο Χαλκίδαε ζητά 
από ασθενείς να προσκομίσουν rapid test

ΠΕΡΙΕΡΓΑ και ακατανόητα πράγματα συμβαί
νουν στο Νοσοκομείο της Χαλκίδας. Με από
φασή της η επιτροπή λοιμώξεων του νοσοκομεί
ου ζητάει από τους πολίτες που έχουν προγραμ
ματισμένα ραντεβού για ακτινολογικές εξετάσεις 
να προσκομίζουν πριν από οποιαδήποτε εξέτα
ση αρνητικό αποτέλεσμα rapid test για κορονοϊό.

Πρόκειται για μία απόφαση που αποδίδεται 
στο πλαίσιο προστασίας του προσωπικού, των 
ασθενών και των επισκεπτών του νοσοκομεί
ου από τον ιό. Ωστόσο, αυτό που είναι πραγ
ματικά ανεξήγητο είναι η υποχρέωση του πολί
τη που προσφεύγει σε ένα δημόσιο νοσοκομείο 
να πληρώνει από την τσέπη του για τη διενέρ
γεια ενός τεστ το οποίο τίθεται μεν ως προϋπό
θεση, αλλά δεν παρέχεται δωρεάν από το ίδιο το 
νοσοκομείο!

Με αυτόν τον τρόπο ο πολίτης καλείται να 
επιλέξει είτε να επιβαρυνθεί με το ποσοστό συμ
μετοχής στην όποια ακτινολογική εξέταση σε κά

ποιο ιδιωτικό διαγνωστικό κέντρο είτε να πλη
ρώσει το τεστ για να μπορέσει να κάνει δωρεάν 
την εξέταση στο Εθνικό Σύστημα Υγείας. Σε κά
θε περίπτωση, πάντως, είναι υποχρεωμένος να 
υποστεί πρόσθετη οικονομική επιβάρυνση για 
κάνει εξέταση που θεωρητικά το κράτος παρέ
χει χωρίς κόστος.

Σχετική καταγγελία έκαναν οι βουλευτές του 
ΣΥΡΙΖΑ Μ. Χατζηγιαννάκης και Ευ. Αποστόλου, 
που ρωτούν τον αρμόδιο υπουργό «πώς προ- 
τίθεται να διασφαλίσει ότι οι πολίτες που προ
σέρχονται στο δημόσιο Νοσοκομείο της Χαλκί
δας για τη διενέργεια των απαραίτητων για την 
υγεία τους ακτινολογικών εξετάσεων δεν θα κα
λούνται να επωμιστούν την οικονομική επιβά
ρυνση του rapid test για Covid -19». Παράλληλα, 
ρωτούν αν «η περίπτωση αυτή είναι μεμονωμέ
νη ή αποτελεί γενική κατευθυντήρια οδηγία του 
υπουργείου Υγείας προς όλα τα δημόσια νοσο
κομεία της χώρας».
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1  Τον Φεβρουάριο to εμβόλιο της AstraZeneca
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 1,6 Ημερομηνία

έκδοσης:
22-01-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

581.67 cm² Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Τον Φεβρουάριο 
to εμβόλιο 
της AstraZeneca
Φον ντερ Λάιεν στη Σύνοδο της Ε.Ε.

Την εκτίμηση όχι η AstraZeneca, εάν λάβει, 
onois αναμένεται, την έγκριση του Ευ
ρωπαϊκού Οργανισμού Φαρμάκων (ΕΜΑ) 
την ερχόμενη Παρασκευή, θα αρχίσει xis 
παραδόσεΐ3 των εμβολίων xns κατά xns 
COVID-19 το αργότερο στα μέσα Φεβρου
άριου μετέφερε η Ούρσουλα φον ντερ 
Λάιεν στη Σύνοδο Κορυφήε xns Ευρωπα- 
ums Evcoons. Παράλληλα, το ζήτημα xns 
απειλή3 των νέων μεταλλαγμένων στε
λεχών του κορωνοϊοϋ έχει βρεθεί πλέον 
στο επίκεντρο των ευρωπαϊκών διαβου- 
λεύσεων. Σελ. 6
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1  Τον Φεβρουάριο to εμβόλιο της AstraZeneca
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 1,6 Ημερομηνία

έκδοσης:
22-01-2021

Πιο κοντά το τρίτο εμβόλιο
Το ζήτημα των μεταλλαγμένων στελεχών τον ιού στο επίκεντρο των διαβουλεύσεων

Ο Σαρλ Μισέλ προήδρευσε στη χθεσινή Σύνοδο Κορυφής της Ευρωπαϊκής 
Ενωσης, που πραγματοποιήθηκε μέσω τηλεδιάσκεψης.

«Φρένο» Μέρκελ στο πιστοποιητικό
Ακαιρη χαρακτήρισε χθες τη συζήτηση για παροχή προνομίων σε όσους 
έχουν εμβολιαστεί, ειδικά όσον αφορά την ελεύθερη μετακίνησή τους, 
η καγκελάριος Αγκελα Μέρκελ. Προς το παρόν δεν τίθεται τέτοιο ζή
τημα, είπε χαρακτηριστικά, «παγώνοντας» εμμέσως την πρωτοβουλία 
για την έκδοση πιστοποιητικού εμβολιασμού. Μιλώντας σε δημοσιογρά
φους, η Μέρκελ εξήγησε ότι είναι πολύ νωρίς για τέτοιες εικασίες, κα
θώς αυτήν τη στιγμή δεν είναι γνωστό αν οι εμβολιασμένοι μπορούν να 
μεταδώσουν τον ιό σε άλλους. Επιπλέον, είπε ότι θα ήταν άδικη η εκχώ
ρηση διπλών προνομίων (εμβολιασμός και πρόσθετες ελευθερίες). Παρ’ 
όλα αυτά, δεν απέκλεισε ότι το ερώτημα θα μπορούσε να ανακύψει στο 
απώτερο μέλλον. Ηδη εξάλλου επιτρέπεται η είσοδος σε συγκεκριμένες 
χώρες μόνο για εμβολιασμένους, υπενθύμισε. Ερωτηθείσα κατά πόσον 
βλέπει συνοριακούς περιορισμούς και ελέγχους, η καγκελάριος είπε ότι 
δεν υπάρχει πρόβλημα με χώρες όπως η Ολλανδία, το Βέλγιο, η Γαλλία 
και το Λουξεμβούργο, που ακολουθούν παρόμοια στρατηγική με τη Γερ
μανία. Με την Ελβετία ωστόσο πρέπει να υπάρξει συζήτηση, όπως και 
με την Τσετσενία, με την οποία ήδη συνομιλεί. Δεν πρόκειται για μαζι
κούς ελέγχους, διευκρίνισε. Οταν όμως μια χώρα έχει διπλάσια διασπο- 
ρά σε σύγκριση με τη Γερμανία και θέλει παρ’ όλα αυτά να ανοίξει τα κα
ταστήματα, «ε, τότε έχουμε πρόβλημα», ανέφερε.

Του ανταποκριτή μας 
στις ΒΡΥΞΕΛΛΕΣ
ΓΙΑΝΝΗ ΠΑΛΑΙΟΛΟΓΟΥ

Για τις τελευταίες εξελίξει σχετικά 
με το χαρτοφυλάκιο εμβολίων τηε 
Ε.Ε. κατά τηε COVID-19 ενημέρω
σε χθεε τουε ηγέτεε των κρατών- 
μελών στην τηλεδιάσκεψη κορυ- 
φήε η πρόεδροε τηε Ευρωπαϊκήε 
Επιτροπήε. Σύμφωνα με ηληρο- 
φορίεε τηε «Κ», η Ούρσουλα φον 
ντερ Λάιεν γνωστοποίησε ότι η 
A8traZeneca -αν λάβει την έγκρι
ση του Ευρωπαϊκού Οργανισμού 
Φαρμάκων (ΕΜΑ) την ερχόμενη 
Παρασκευή- θα ξεκινήσει τιε πα- 
ραδόσειε στα μέσα Φεβρουάριου. 
Ωστόσο, αν απαλειφθεί το βήμα

Η Ούρσουλα φον ντερ 
Λάιεν γνωστοποίησε 
στη Σύνοδο Κορυφής 
της Ε.Ε. ότι η Astra
Zeneca θα ξεκινήσει 
τις παραδόσεις 
στα μέσα Φεβρουάριου.

τηε μετάφρασηε των φυλλαδίων 
του ΕΜΑ για τα σκευάσματα στιε 
γλώσσεε των 27 κρατών-μελών, η 
Κομισιόν θεωρεί ότι μπορούν οι 
παραδόσειε να αρχίσουν ακόμη 
και μία εβδομάδα νωρίτερα.

Σύμφωνα με τιε ίδιεε πληροφο- 
ρίεε, η κ. Φον ντερ Λάιεν είπε ότι η 
αίτηση τηε Johnson & Johnson για 
το δικό τηε, μονοδοσικό, εμβόλιο 
αναμένεται στα μέσα Φεβρουάριου 
και η έγκριση στιε αρχέε Μαρτίου. 
Οι πρώτεε δόσειε θα καταφθάσουν 
το νωρίτερο στα τέλη Μαρτίου (η 
εταιρεία ενημέρωσε την Επιτροπή 
ότι δεν μπορεί να επιταχύνει πε
ρισσότερο την παραγωγή). Εντόε 
του β' τριμήνου αναμένεται η πα
ράδοση 55 εκατ. δόσεων του συ
γκεκριμένου εμβολίου. Συνολικά, 
εντόε του α' τριμήνου πρόκειται 
να παραδοθούν σχεδόν 200 εκατ. 
δόσειε εμβολίων, το β' τρίμηνο θα

αυξηθούν στα 500 και πλέον εκατ. 
και το γ' τρίμηνο θα είναι οριακά 
λιγότερεε από 400 εκατ.

Η πρόεδροε τηε Κομισιόν ανέ
φερε ότι μέχρι σήμερα έχουν παρα
δοθεί 13 εκατ. δόσειε (12,25 εκατ. 
τηε Pfizer/BioNTech και 800.000 τηε

Modema) και έχουν γίνει 7 εκατ. εμ
βολιασμοί ανά την Ε.Ε. Επισήμανε 
επίσηε την ανάγκη να ξεκινήσει εμ- 
βολιασμόε και στον αναπτυσσόμενο 
κόσμο, γιατί διαφορετικά μπορεί να 
εξαπλωθούν εκεί νέεε μεταλλάξειε 
και να αποτύχει η εκρίζωση του ιού.

Το ζήτημα τηε απειλήε των νέ
ων μεταλλαγμένων στελεχών του 
ιού έχει βρεθεί πλέον στο επίκε
ντρο των ευρωπαϊκών διαβουλεύ
σεων. Η Γερμανία πριν από την 
τηλεδιάσκεψη είχε προτείνει σει
ρά μέτρων για τον περαιτέρω πε
ριορισμό των μετακινήσεων προε 
αλλά και εντόε τηε Ε.Ε., που πε
ριλαμβάνει και την απαγόρευση 
εισόδου στο μπλοκ ακόμη και για 
πολίτεε τηε Ενωσηε που βρίσκο
νται σε τρίτη χώρα - π.χ. το Ην. 
Βασίλειο. Οι περισσότερεε χώρεε 
συμφώνησαν στον περαιτέρω πε
ριορισμό των μη ζωτικών ταξιδιών, 
χωρίε όμωε κλείσιμο των συνόρων 
εντόε τηε Ενωσηε.

Η ανησυχία για τα μεταλλαγμέ
να στελέχη οδήγησε την Κομισιόν 
να θέσει ωε στόχο τα κράτη-μέλη 
να εξετάζουν τη γενετική ταυτό
τητα τουλάχιστον του 5% και ώε 
το 10% των θετικών δειγμάτων. Η 
Ελλάδα, σημειώνεται, είναι μεταξύ 
των χωρών με πολύ περιορισμένεε 
δυνατότητεε στο πεδίο αυτό.

Στη γενικότερη βραχυπρόθε
σμη κατήφεια ήλθε να συμβάλει 
η νέα έκθεση του Ευρωπαϊκού Κέ
ντρου Ελέγχου και Πρόληψηε Νο
σημάτων (ECDC) για τα νέα στε
λέχη του κορωνοϊού. Σύμφωνα με 
την έκθεση, θα χρειαστούν στιε 
επόμενεε εβδομάδεε αυστηρότε
ρα μέτρα, συμπεριλαμβανομένηε 
και τηε πλήρουε αναστολήε των 
μη ζωτικών ταξιδιών εντόε τηε 
Ενωσηε, αλλά και ενίσχυση των 
τεστ και τηε ιχνηλάτησηε, καθώε 
διαφορετικά θα ασκηθεί εντονό
τατη πίεση στα συστήματα ιτγεί- 
αε των κρατών-μελών. Χθεε το 
Συμβούλιο υιοθέτησε επισήμωε, 
πριν από την έναρξη τηε τηλεδι- 
άσκεψηε, ένα κοινό πανευρωπα
ϊκό πλαίσιο για τη χρήση και την 
αμοιβαία αναγνώριση των rapid 
tests αντιγόνου.

Τέλοε, για το ζήτημα του πιστο
ποιητικού εμβολιασμού, υπήρξε συ
ναίνεση ότι πρέπει σε πρώτο στάδιο 
να χρησιμοποιηθεί αποκλειστικά 
για ιατρικούε σκοπούε, όχι ωε μέσον 
διευκόλυνσηε των μετακινήσεων.
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1  Συνέχεια παραιτήσεων στο Νοσοκομείο Ρεθύμνου
Πηγή: ΧΑΝΙΩΤΙΚΑ ΝΕΑ Σελ.: 8 Ημερομηνία

έκδοσης:
22-01-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

258.11 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Συνέχεια παραιτήσεων 
στο Νοσοκομείο Ρεθύμνου

Στους 15 έφτασε ο αριθμός των γιατρών του Νο
σοκομείου Ρεθύμνου που υπέβαλλαν την παραίτησή 
τους.

Η κίνηση αυτή των γιατρών έγινε σε ένδειξη δια
μαρτυρίας στην απόφαση του διοικητικού συμ
βουλίου του ιδρύματος για να ανοίξει διαδικασία 
διερεύνησης για το αν η διευθύντρια της Παθολο
γικής Κλινικής Ελένης Ιωαννίδου διέπραξε πει
θαρχικό αδίκημα, όταν την Κυριακή ανακοίνωσε 
πως λόγω έλλειψης εφημερευόντων γιατρών δεν 
ήταν δυνατή η εισαγωγή ασθενών στην κλινική.

Ωστόσο, όπως ανέφερε ο διοικητής του Νοσοκο
μείου, Λευτέρης Μαρκάκης, στην τοπική εφημερίδα: 
“Κρητική Επιθεώρηση”, το αν θα γίνουν δεκτές οι 
παραιτήσεις ή όχι θα το αποφασίσει το Διοικητικό 
Συμβούλιο του νοσηλευτικού ιδρύματος.
Τις παραιτήσεις τους έχουν υποβάλλει όλοι οι 

γιατροί της Μονάδας Εντατικής Θεραπείας, όλοι 
οι γιατροί της νεφρολογικής κλινικής, κάποιοι πα
θολόγοι, δύο καρδιολόγοι, μία παιδίατρος, ένας 
ακτινολόγος. Μεταξύ αυτών είναι και η ίδια η κα 
Ιωαννίδου.

ΠΑΡΕΜΒΑΣΗ ΞΑΝΘΟΥ

Στο μεταξύ, σε δήλωσή του για την κατάσταση 
στο Νοσοκομείο, ο βουλευτής Ρεθύμνου και πρώην 
υπουργός Υγείας, Ανδρέας Ξανθός, τονίζει ότι «στο 
νοσοκομείο Ρεθύμνου σοβεί εδώ και πολύ καιρό 
μια σοβαρή κρίση ιατρικής στελέχωσης και εύρυθμης 
λειτουργίας κρίσιμων τμημάτων, όπως η Παθολογική 
και η Πνευμονολογική κλινική, το ΤΕΠ, το Αναι- 
σθησιολογικό».

Ο ίδιος πρόσθεσε ότι «αποφασίστηκε πειθαρχικός 
έλεγχος για την Ελένη Ιωαννίδου (διευθύντρια της 
Παθολογικής Κλινικής), που όμως, απρόσμενα 
ίσως, οδήγησε σε μια γενναία κίνηση αλληλεγγύης 
και συμπαράστασης 15 μονίμων γιατρών του νο
σοκομείου που υπέβαλλαν τις παραιτήσεις τους».

Καταλήγοντας ασκεί κριτική σας Διοικήσεις του 
Νοσοκομείου και της 7ης ΥΠΕ τις οποίες κάλεσε 
να «υπάρξουν άμεσα κινήσεις αντιστροφής του 
διαλυτικού για τη λειτουργία του νοσοκομείου κλί
ματος και, κυρίως, δεσμεύσεις και χρονοδιαγράμ
ματα για οριστική επίλυση των οξυμένων προβλη
μάτων».
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1  Πολλαπλά νέα προβλήματα από την πολιτική που
αφήνει αθωράκιστο το δημόσιο σύστημα Υγείας

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 8-9 Ημερομηνία
έκδοσης:

22-01-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

692.98 cm² Κυκλοφορία: 2300

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΕΜΒΟΛΙΑΣΜΟΙ ΓΙΑ ΤΟΝ ΚΟΡΟΝΟΪΟ

Πολλαπλά νέα προβλήματα από την πολιτική 
που αφήνει αθωράκιστο το δημόσιο σύστημα Υγείας

Τ
ο ντόμινο νέων προβλημάτων που δημιουρ
γεί στα υποστελεχωμένα δημόσια νοσοκο
μεία, στην απογυμνωμένη δημόσια Πρωτο
βάθμια Φροντίδα Υγείας, στους εξουθενω
μένους υγειονομικούς και σε όλο το λαό η άρ
νηση της κυβέρνησης να πάρει οποιοδήπο- 

τε μέτρο ουσιαστικής ενίσχυσης του δημόσι
ου συστήματος Υγείας, για την κρίσιμη διαδι
κασία του εμβολιασμού για τον κορονοϊό, α
ποκαλύπτεται κάθε μέρα όλο και περισσότερο.

Ο «Ριζοσπάστης» συνεχίζει και σήμερα τη δη
μοσίευση χαρακτηριστικών καταγγελιών και πα
ραδειγμάτων από όλη τη χώρα.

Στην Κεντρική Μακεδονία
Στην Κεντρική Μακεδονία, με δυσκολία μπο

ρεί να «βγει» ο σχεδιασμός για τη λειτουργία των 
εμβολιαστικών κέντρων στα Κέντρα Υγείας, λό
γω της σοβαρής υποστελέχωσης.

Ενδεικτική είναι η εικόνα από Κέντρα Υγείας 
της Πέλλας, π.χ. το ΚΥ Κρύας Βρύσης, που κα
λείται να λειτουργήσει τρία εμβολιαστικά κέντρα 
όταν μετά βίας και με πολλή δυσκολία μπορεί 
να καλυφθεί η λειτουργία δύο. Αντίστοιχη κατάσταση και στο ΚΥ 
Αριδαίας. Οι γιατροί σημειώνουν πως ακόμα δεν έχουν δοθεί απα
ντήσεις σχετικά με τους γιατρούς άλλων ειδικοτήτων, π.χ. νευρο
λόγους, που καλούνται να στελεχώσουν τη λειτουργία των εμβολι- 
αστικών κέντρων και να παρακολουθούν τους εμβολιασθέντες, για
τί ο αριθμός των παθολόγων και γενικών ιατρών δεν επαρκεί για να 
«βγει» το πρόγραμμα του μήνα.

Στην περίπτωση του ΚΥ Κουφαλίωνστη Θεσσαλονίκη, καταγγέλ
λεται ότι αν και είχε οριστεί ως εμβολιαστικά κέντρο για ηλικιωμέ
νους άνω των 85 ετών, τελικά δεν λειτούργησε, λόγω έλλειψης εμ
βολίων. Αυτό είχε ως αποτέλεσμα την ταλαιπωρία των ηλικιωμένων, 
που καλούνται να μετακινηθούν σε μεγάλη απόσταση, είτε προς το 
ΚΥ Διαβατών είτε προς το Νοσοκομείο Γιαννιτσών.

Παρέμβαση - εξόρμηση στο Κέντρο Υγείας θέρμης πραγμα
τοποίησε η Τομεακή Οργάνωση Ανατολικής Θεσσαλονίκης του 
ΚΚΕ, αναδεικνύοντας την ανάγκη ενίσχυσής του. Μοίρασε σε ερ
γαζόμενους και ασθενείς την ανακοίνωσή της και τους κάλεσε σε 
συσπείρωση και αγώνα για μέτρα προστασίας της υγείας του λαού. 
Οπως αναφέρει, το ΚΥ θέρμης καλύπτει τις ανάγκες πολλαπλάσι
ου κόσμου από ό,τι μπορεί να αντέξει, στην περιοχή της Ανατολικής 
Θεσσαλονίκης. Από πέρυσι έχουν συνταξιοδοτηθεί 4 γιατροί, οι ο

ποίοι δεν αντικαταστάθηκαν, ενώ υπάρχει έλλειψη και νοσηλευτι
κού προσωπικού. Με λειψό και εξαντλημένο προσωπικό, καλείται 
να λειτουργήσει και ως εμβολιαστικά κέντρο. Η Κομματική Οργά
νωση καλεί το λαό να διεκδικήσει πρόσληψη όλου του αναγκαίου 
μόνιμου προσωπικού, ώστε να καταγραφεί άμεσα όλος ο πληθυ
σμός, οι χρονίως πάσχοντες, ομάδες υψηλού κινδύνου για σοβαρή 
νόσο Covid-19, τα ΑμεΑ.

Στην Ανατολική Στερεά - Εύβοια
Τη μη λειτουργία εμβολιαστικού κέντρου σε ολόκληρη την πε

ριοχή της βορειοκεντρικής Εύβοιας και τον αποκλεισμό του λαού 
από το πρόγραμμα εμβολιασμού κατά του κορονοϊόύ καταγγέλλουν 
οι Κομματικές Οργανώσεις Βορειοκεντρικής Εύβοιας του ΚΚΕ.

«Αυτήν τη στιγμή σε ολόκληρη την περιοχή της βορειοκεντρικής 
Εύβοιας, μια έκταση με δεκάδες χιλιάδες κατοίκους, δεν λειτουρ
γεί κανένα εμβολιαστικά κέντρο, όπως είχε διακηρυχθεί Ούτε στο 
ΚΥ Μαντουδίου, όπου απαιτείται και επιπλέον προσωπικό, ούτε 
στο ΚΥ Ιστιαίας», τονίζουν σε ανακοίνωσή τους οι ΚΟ της περιοχής.

Επισημαίνουν επίσης ότι οι ηλικιωμένοι κάτοικοι της περιοχής, 
που βάσει προγράμματος εμβολιάζονται αυτήν την περίοδο, θα πρέ
πει να μετακινηθούν σε απόσταση ακόμη και 250 χιλιομέτρων (!)

προκειμένου να προσεγγίσουν τα εμβολιαστικά κέντρα στο Νοσο
κομείο Χαλκίδας και στο ΚΥ Ψαχνών. Επιπρόσθετο πρόβλημα απο
τελεί και η δυσκολία μετακίνησης εξαιτίας του οδικού δικτύου, στο 
οποίο η κυκλοφορία και η σύνδεση με την υπόλοιπη Εύβοια διακό
πτονται συνεχώς, λόγω έλλειψης έργων υποδομής.

Τονίζοντας ότι η κυβέρνηση έχει την αποκλειστική ευθύνη για αυ
τήν την κατάσταση, οι Κομματικές Οργανώσεις του ΚΚΕ απαιτούν 
να πορθούν άμεσα τα απαραίτητα μέτρα για την ενίσχυση των δο
μών ΠΦΥ της περιοχής, να ξεκινήσουν άμεσα οι εμβολιασμοί και να 
πορθούν τα απαραίτητα μέτρα για τις μετακινήσεις των ευπαθών 
ομάδων, με ευθύνη του υπουργείου Υγείας και της κυβέρνησης.

Αντίστοιχα προβλήματα αντιμετωπίζουν οι ηλικιωμένοι που ζουν 
στις ορεινές και δυσπρόσιτες περιοχές της Στερεός Ελλάδας, ό
πως τα Αγραφα και το μεγαλύτερο τμήμα της Ευρυτανίας, τα δεκά
δες χωριά της ορεινής δυτικής Φθιώτιδας και η περιοχή της Φωκίδας.

Μέχρι στιγμής στη Στερεά Ελλάδα εμβολιαστικά κέντρα λει
τουργούν μόνο στα Νοσοκομεία και στο Κέντρο Υγείας Καμένων 
Βούρλων. Αυτό έχει ως αποτέλεσμα χιλιάδες ηλικιωμένοι κάτοικοι 
των ορεινών και απομακρυσμένων χωριών να είναι αναγκασμένοι εί
τε να διανύσουν τεράστιες αποστάσεις, είτε να μην εμβολιαστούν.

Ακόμα κι αν ξεκινήσει ο εμβολιασμός στα υπόλοιπα Κέντρα Υ
γείας της Στερεός Ελλάδας, θα πρέπει να καλυφθούν αποστάσεις 
πολλών χιλιομέτρων από αυτά τα χωριά, χωρίς κανένα κρατικό σχέ
διο οργανωμένης μετακίνησης και με κατάλληλη ιατρική επίβλεψη. 
Ταυτόχρονα, η υποστελέχωση και σε πολλές περιπτώσεις απουσία 
δομών ΠΦΥ καθιστά ιδιαίτερα σοβαρό ζήτημα την ιατρική παρακο
λούθηση όσων θα εμβολιαστούν, και ιδιαίτερα των ευπαθών ομάδων.

Στα υποστελεχωμένα νοσοκομεία 
της Αττικής

Την ίδια ώρα, στο Νοσοκομείο Νίκαιας, γιατρός ο οποίος είχε 
τοποθετηθεί στο εμβολιαστικά κέντρο και παράλληλα παρακολου
θούσε και ασθενείς στην κλινική του, διαγνώστηκε θετικός στον ιό.

«Ποιος θα ευθύνεται αν έγινε ή γίνει διασπορά του ιού σε υγιή 
πληθυσμό που έρχεται να εμβολιαστεί; Που ανήκει μάλιστα στις ευ
παθείς ομάδες; Είναι ασφαλές να συνεχιστεί ο εμβολιασμός στο νο
σοκομείο μας υπό αυτές τις συνθήκες;», ρωτά με ανακοίνωσή της η 
«Αγωνιστική Συσπείρωση Υγειονομικών» ΓΝ Νίκαιας.

Και καταγγέλλει: «Σε μία περίοδο που η ενδονοσοκομειακή δια- 
σπορά είναι στο ζενίθ, με θετικά κρούσματα σε ασθενείς και προ
σωπικό στα περισσότερα τμήματα του νοσοκομείου, είναι εγκλη
ματικό να τοποθετείται προσωπικό να κάνει βάρδιες και στις κλινι
κές και στο εμβολιαστικά κέντρο (...) Στο Νοσοκομείο Νίκαιας, με ε
ντολή διοικητή, προχωράει το εμβολιαστικά πλάνο με ανακύκλωση
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1  Πολλαπλά νέα προβλήματα από την πολιτική που αφήνει αθωράκιστο
το δημόσιο σύστημα Υγείας

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 8-9 Ημερομηνία
έκδοσης:

22-01-2021

προσωπικού από τα τραγικά υποστελε
χωμένα τμήματα και τεράστιο μπάχαλο 
στον σχεδίασμά. Καλούνται παρατασι- 
ακοί ειδικευόμενοι, ειδικευμένοι και νο
σηλευτές από διάφορα τμήματα να δου
λέψουν υπερωριακά σε κάτι άσχετο με 
τα καθήκοντα και την εκπαίδευσή τους. 
Δεν γνωρίζουν ότι όταν κάποιος από το 
προσωπικό μεταφέρεται σε άλλο τμή
μα, η κλινική στην οποία ανήκει στενά
ζει ακόμα περισσότερο; Πώς θα βγουν 
τα προγράμματα του επόμενου μήνα;».

Στο ΨΝΑ «Δαφνί», «με fast track δια
δικασίες τα εξωτερικά ιατρεία (κάρδιολο- 
γικό, χειρουργικό, γυναικολογικό και νευ- 
ρολογικό) του Νοσοκομείου μετατράπη
καν σε εμβολιαστικό κέντρο για τον γε
νικό πληθυσμό, παρακωλύοντας τη λει
τουργία τους για τους ψυχικά ασθενείς, 
χωρίς τις απαραίτητες προσλήψεις για 
παράδειγμα αναισθησιολόγου, αλλεργι- 
ολόγου για τυχόν ανεπιθύμητες ενέργει
ες και αντιμετώπιση, αλλά και χωρίς την 
κάλυψη ασθενοφόρου», καταγγέλλει η 
«Αγωνιστική Συσπείρωση Υγειονομι
κών» ΨΝΑ. Στο μεταξύ «έχουν επιβλη
θεί στο νοσοκομείο 5 επιπλέον εφημε
ρίες στο τετράμηνο, με το νέο εφημε- 
ριακό σύστημα, δημιουργώντας συνθή
κες εντατικοποίησης για όλους τους ερ
γαζόμενους και επικίνδυνες συνθήκες 
νοσηλείας για τους ασθενείς, αφού θα 
αυξηθούν οι εισαγωγές των τμημάτων».

Στο φόντο και αυτών των προβλημά
των, την Τρίτη 26/1 στις 11 π.μ. θα πραγ
ματοποιηθεί Γενική Συνέλευση των ερ
γαζομένων στο ΨΝΑ.

Οι εργαζόμενοι στα δημόσια νοσο
κομεία απαιτούν: Μαζικές προσλήψεις 
προσωπικού. Μονιμοποίηση τώρα ό
λων των συμβασιούχων. Επίταξη του ι
διωτικού τομέα Υγείας και υποχρεωτι
κή ένταξη του συνόλου των ιδιωτών για
τρών στο σχέδιο του εμβολιασμού, στην 
παρακολούθηση των τυχόν παρενεργει- 
ών και στην περίθαλψη της γενικής νο
σηρότητας. Εξασφάλιση όλων των ανα
γκαίων μέτρων (προσωπικό, εξοπλισμός, 
γραμματειακή υποστήριξη, χώροι) και της 
αναγκαίας εκπαίδευσης του προσωπι
κού για την ασφαλή διενέργεια του εμ
βολιασμού. Οι εργαζόμενοι που εμπλέ
κονται στον εμβολιασμό και καλύπτουν 
την απογευματινή βάρδια των εμβολια- 
στικών κέντρων να αποζημιώνονται για 
τις ώρες που εργάζονται πέραν του τα
κτικού ωραρίου. Να επεκταθεί το επί
δομα επικίνδυνης και ανθυγιεινής ερ
γασίας. Ενταξη στα ΒΑΕ.
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1  Να στελεχωθεί και να λειτουργήσει σε 24ωρη βάση
το ΚΥ Ζωγράφου

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 8 Ημερομηνία
έκδοσης:

22-01-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

226.86 cm² Κυκλοφορία: 2300

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Να στελεχωθεί και να λειτουργήσει 
σε 24ωρη βάση το ΚΥ Ζωγράφου
Διαμαρτυρία για τη μετατροπή του σε εμβολιαστικό κέντρο 
χωρίς καμία ενίσχυση σε προσωπικό

Μ
ε συνθήματα όπως «Τα νοσοκομεία δεν είναι ε
πιχειρήσεις - Κάντε τώρα μαζικές προσλήψεις»,

«Δώστε λεφτά για την Υγεία και όχι για του ΝΑ
ΤΟ τα σφαγεία», πραγματοποιήθηκε χτες παρά
σταση διαμαρτυρίας στο Κέντρο Υγείας Ζωγρά
φου, από σωματεία και μαζικούς φορείς της πόλης.

Οπως καταγγέλλουν με ανακοίνωσή τους, «το Κέ
ντρο Υγείας της πόλης μας, πουήτανήδη υποστελε
χωμένο, με βασικές ειδικότητες γιατρών να λείπουν, 
έγινε εμβολιαστικό κέντρο 12ωρης εξυπηρέτησης, 
χωρίς βέβαια πρόβλεψη για ενίσχυση του προσω
πικού. Μόνο για τον εμβολιασμό χρειάζονται 18 για
τροί σε καθημερινή βάση. Ηδη δίνονται εντολές στα 
Κέντρα Υγείας τους επόμενους μήνες να ασχολού
νται αποκλειστικά με τον εμβολιασμό και με τίποτα 
άλλο. Ποιος θα βλέπει τους ασθενείς για όλα τα 
άλλα χίλια μύρια προβλήματα της υγείας τους;».

Εκπρόσωποι των φορέων συζήτησαν με γιατρούς του Κέντρου Υγείας που μίλησαν για τις δυσκολίες που δημιουργούνται και ζη
τούν προσλήψεις προσωπικού. Παράλληλα, η ανακοίνωση των φορέων μοιράστηκε πλατιά σε κατοίκους και είχε θερμή ανταπόκρι
ση. Οι περισσότεροι κάτοικοι δήλωσαν άγνοια για την εξέλιξη και εξέφραζαν τη συμφωνία τους με τις διεκδικήσεις.

Το παράρτημα του Συνδικάτου Οικοδόμων, ο Δημοκρατικός Σύλλογος Γυναικών Ζωγράφου, η Επιτροπή Αγώνα Αυτοαπασχολού
μενων Ζωγράφου και το Σωματείο Συνταξιούχων ΙΚΑ Ζωγράφου διεκδικούν: Να λειτουργήσει πλήρως το Κέντρο Υγείας σε 24ωρη 
βάση και με όλο το αναγκαίο υγειονομικό προσωπικό που χρειάζεται εδώ και χρόνια. Να υποδεχτεί και να υλοποιήσει την ανάγκη της 
πρόληψης και του εμβολιασμού μπροστά στην πανδημία, με όλο το επιπρόσθετο και αναγκαίο υγειονομικό προσωπικό που χρειάζε
ται γι’ αυτό, χωρίς αποσπάσεις από άλλες καίριες θέσεις.
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1  Χωρίς καμία ενίσχυση σε προσωπικό
Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 8-9 Ημερομηνία

έκδοσης:
22-01-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

203.97 cm² Κυκλοφορία: 2300

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Χ
ωρίς καμία ενίσχυση σε προσωπι
κό και υποδομές και με πολύ αρ
γούς ρυθμούς συνεχίζονται οι εμ
βολιασμοί ενάντια στον κορονοϊό, με 

την κυβερνητική πολιτική των «μπαλω
μάτων» να δημιουργεί νέα προβλήμα
τα και κινδύνους για το λαό.

Σε αυτό το πλαίσιο, από τους κυ
βερνητικούς ισχυρισμούς το προη
γούμενο διάστημα περί «ετοιμότητας 
για πάνω από 2 εκατομμύρια εμβολι
ασμούς το μήνα», στη χτεσινή επίση
μη ενημέρωση ανακοινώθηκε ότι μέ
χρι στιγμής το... «ημερήσιο ρεκόρ» 
είναι μόλις 15.290 εμβολιασμοί και 
η εμβολιαστική κάλυψη του πληθυ
σμού μόλις 1,13%. Μάλιστα, ακόμα 
και αυτοί οι εμβολιασμοί γίνονται με 
κλείσιμο Περιφερειακών Ιατρείων, α
ναστολή λειτουργιών σε Κέντρα Υγεί
ας, ακύρωση και αναβολή χιλιάδων ια
τρικών ραντεβού στη δημόσια ΠΦΥ...

Κι όμως, και χτες ο υπουργός Υγεί
ας ισχυρίστηκε ότι «η διαδικασία των 
εμβολιασμών, παράλληλα με τη στή
ριξη του ΕΣΥ, είναι τα “όπλα" με τα ο
ποία θα κινηθούμε τους επόμενους 
μήνες», τη στιγμή που ακόμα και τώρα 
η κυβέρνηση δεν παίρνει κανένα μέ
τρο ουσιαστικής στήριξης του δημό
σιου συστήματος Υγείας και της κρί

σιμης διαδικασίας των μαζικών εμβο
λιασμών, της παρακολούθησης των 
εμβολιασμένων κ.ο.κ.

Συνολικά από τις 27 Δεκέμβρη μέ
χρι χτες έχουν γίνει 123.077 εμβολια
σμοί (μεταξύ των οποίων σε περίπου 
81.000 υγειονομικοί, 32.701 ηλικιωμέ
νοι άνω των 85 ετών και 7.000 στους 
οίκους ευγηρίας).

Σήμερα ανοίγουν τα ραντεβού για 
την επόμενη ηλικιακή ομάδα, τους 
πολίτες 80 - 84 ετών.

Παράλληλα, παρουσιάστηκε το 
«πλάνο εμβολιασμού νησιών», το ο
ποίο αποτελείται από 4 φάσεις. Στην 
1η φάση έχει ξεκινήσει ο εφοδιασμός 
18 νησιών που έχουν νοσοκομειακές 
μονάδες. Στη 2η φάση, στις 28/1 εφο
διάζονται με το εμβόλιο 12 νησιά με 
πληθυσμό άνω των 3.500 (Σαλαμίνα, 
Θάσος, Πάρος, Αίγινα, Ανδρος, Τήνος, 
Σκόπελος, Μήλος, Μύκονος, Πόρος, 
Σπέτσες, Σκιάθος), ξεκινώντας με τους 
κατοίκους που είναι άνω των 85 ετών, 
και θα συνεχιστεί στις υπόλοιπες ηλι- 
κιακές ομάδες βάσει της προτεραιο- 
ποίησης. Η 3η φάση ξεκινά στις 10/2, 
αφορά 19 νησιά με πληθυσμό 1.000 - 
3.500 κατοίκους (Πάτμος, Ιθάκη, Σύμη, 
Σκύρος, Σαμοθράκη, Αλόννησος, Σίφ
νος, Κέα, Παξοί, Ιος, Υδρα, Αμοργός,

Κύθνος, Σέριφος, Αστυπάλαια, Φούρ
νοι, Αντίπαρος, Αγκίστρι, Κάσος) και ο 
εμβολιασμός αναμένεται να επεκταθεί 
σε περισσότερες πληθυσμιακές ομάδες. 
Η 4η φάση αφορά 42 νησιά με πληθυ
σμό κάτω των 1.000 και ο εμβολιασμός 
θα αφορά το σύνολο των κατοίκων άνω 
των 18 ετών, με έναρξη στο Καστελό
ριζο στις 27/1.

Και σε αυτήν την περίπτωση βέβαια έ
μεινε αναπάντητο ποιοι, πού και πώς θα 
πραγματοποιήσουν τους εμβολιασμούς 
αυτούς, όπως και ποιοι θα παρακολου
θούν την πορεία των εμβολιαζόμενων, 
τη στιγμή μάλιστα που στις δημόσιες 
δομές Υγείας - όπου αυτές υπάρχουν - 
οι ελλείψεις είναι τις περισσότερες φο
ρές ακόμα πιο εκρηκτικές.

Κατά τ’ άλλα, σε σχέση με τις ελλεί
ψεις και τις καθυστερήσεις στις παρα
δόσεις των εμβολίων ο υπουργός έπια- 
σε ξανά το γνωστό τροπάρι για την «ευ
ρωπαϊκή οικογένεια», τη στιγμή που 
έχουν βγει τα μαχαίρια των ενδοκαπι- 
ταλιστικών ανταγωνισμών γύρω και α
πό το θέμα των εμβολίων. Εκφράστη
κε επίσης η «ελπίδα» να μπουν γρήγο
ρα στο πρόγραμμα εμβολιασμού οι ευ
παθείς ομάδες, χωρίς όμως η κυβέρνη
ση να δίνει καμία ημερομηνία για το πό
τε θα γίνει αυτό.



24;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Ανησυχία για μετατάλλαξεις και τρίτο κύμα
Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 8 Ημερομηνία

έκδοσης:
22-01-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

906.7 cm² Κυκλοφορία: 2650

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ανησυχία νια μετατάξεις και τρίτο κύμα
0 ΚΟΡΩΝΟΪΟΣ ΠΑΡΑΜΟΝΕΥΕΙ «ΣΤΗ ΓΩΝΙΑ» 

ΚΑΙ ΠΕΡΙΜΕΝΕΙ ΜΙΑ ΛΑΘΟΣ ΚΙΝΗΣΗ ΑΠΟ ΕΜΑΣ 
ΓΙΑ ΝΑ «ΧΤΥΠΗΣΕΙ» ΣΕΡΝΟΝΤΑΣ ΤΗ ΧΠΡΑ ΜΑΣ 

ΣΕ ΕΝΑ ΤΡΙΤΟ ΑΚΟΜΑ ΦΟΝΙΚΟΤΕΡΟ ΚΥΜΑ

IV yplVk
πορεί με το άνοιγμα των κατα- 

[ στημάτων την περασμένη 
Δευτέρα να πήραμε τα πάνω 

μας, θεωρώντας ότι σε μεγάλο βαθμό 
ξεπεράσαμε τον «σκόπελο» του δεύτε
ρου κύματος του κορωνοϊού και μπο
ρούμε πλέον να δούμε ένα συνολικότε
ρο άνοιγμα της χώρας μετά από 2μιση 
μήνες lockdown, ωστόσο τα πράγμα
τα δεν δείχνουν τόσο απλά όσο φαίνο
νταν. Ο κορωνοϊός παραμονεύει «στη 
γωνία» και περιμένει μια λάθος κίνηση 
από εμάς για να «χτυπήσει» σέρνοντας 
τη χώρα μας σε ένα τρίτο ακόμα φονι
κότερο κύμα, το οποίο και κατά πάσα 
πιθανότητα δεν θα αντέξει στο σύστη
μα υγείας. Αυτός είναι και ο λόγος που 
ενόσω οι λοιμωξιολόγοι της χώρας 
μας περιμένουν τα αποτελέσματα από 
το άνοιγμα της αγοράς, τα οποία ανα
μένονται στα τέλη του μήνα, σπεύδουν 
να ρίξουν τις προσδοκίες ξεκαθαρίζο- 
ντάς μας ότι δεν πρέπει να περιμένουμε 
περαιτέρω άνοιγμα της χώρας, τουλά
χιστον τις επόμενες εβδομάδες. Μόνη 
εξαίρεση θα αποτελέσει το άνοιγμα των 
σχολείων, το οποίο και θα συζητηθεί 
στην αυριανή συνεδρίαση. Πρόκειται 
για μια... υποχρέωση από πλευράς της 
κυβέρνησης, αφού έχει γίνει ξεκάθα
ρο ότι τα γυμνάσια και τα λύκεια πρέ
πει να ανοίξουν και πάλι. Ο βασικότε
ρος λόγος της απόφασης αυτής είναι οι 
μαθητές της Γ λυκείου, οι οποίοι πρέπει 
να προετοιμαστούν για τις Πανελλήνι
ες. Τις προηγούμενες μέρες υπήρχαν οι 
πληροφορίες για επιστροφή μόνο των 
μαθητών της τρίτης τάξης στα θρανία, 
ωστόσο έγινε γρήγορα γνωστό όπ αυτό 
είναι κάπ που δεν μπορεί να συμβεί.Σε 
αυτή την κατεύθυνση κινήθηκαν και οι 
δηλώσεις του πρωθυπουργού, Κυριά
κου Μητσοτάκη, από το βήμα της βου
λής. Συγκεκριμένα, κατά τη διάρκεια 
της ομιλίας του στα πλαίσια της συζή
τησης για το νομοσχέδιο επέκτασης 
της αιγιαλίτιδας ζώνης στα 12 ναυτι
κά μίλια στο Ιόνιο, υπογράμμισε πως 
«προτεραιότητα της κυβέρνησης είναι 
το άνοιγμα Γυμνασίων και Λυκείων». 
Ο ίδιος συμπλήρωσε πως «άλλες δρα
στηριότητες μπορούν να περιμένουν 
λίγο ακόμα για να επαναλειτουργή- 
σουν», παραπέμποντας σπς... καλένδες 
το περαιτέρω άνοιγμα της χώρας μας. 
Μάλιστα, κάποιοι επιστήμονες προτεί
νουν να μην ανοίξουν τα γυμνάσια και 
τα λύκεια ούτε την επόμενη εβδομάδα, 
ημερομηνία που δείχνει μέχρι στιγμής 
να προκρίνεται.

Δύσκολοι οι επόμενοι δύο 
μήνεε
Σε κάθε περίπτωση, με κάθε ευκαιρία 
που τους δίνεται, οι επιστήμονες προει
δοποιούν ότι έχουμε μπροστά μας δύο 
δύσκολους μήνες. Ενδεικτικά είναι τα 
όσα είπε ο Πρόεδρος του Πανελλή
νιου Ιατρικού Συλλόγου, Αθανάσι
ος Εξαδάκτυλος, ο οποίος υπογράμ
μισε πως βελτίωση της επιδημιολο- 
γικής κατάστασης μπορεί να διαφαί- 
νεται σιγά σιγά, όμως αυτή έρχεται με

«βασανιστικά αργούς 
ρυθμούς». Παράλληλα, 
ο ίδιος αναφερόμενος 
στο άνοιγμα της αγοράς 
ο ίδιος σημείωσε πως πρό
κειται για λελογισμένο κίνδυνο, ενώ 
τόνισε πως οι επιστήμονες παρακο
λουθούν προσεκτικά τα επιδημιολο- 
γικά δεδομένα και είναι έτοιμοι να 
πάρουν αποφάσεις «προς τη μία ή την 
άλλη κατεύθυνση». Από την πλευρά 
του ο καθηγητής Μικροβιολογίας στο 
Πανεπιστήμιο Δυτικής Αττικής, Αλκι
βιάδης Βατόπουλος, ξεκαθάρισε πως 
η απαγόρευση κυκλοφορίας πς νυχτε
ρινές ώρες θα μας συντροφεύει για 
αρκετό καιρό. Όπως ανέφερε με την 
«απαγόρευση το συγκεκριμένο χρονι
κό διάστημα ελαττώνεις τις ευκαιρίες 
του ιού, ελαττώνεις τον μη αναγκαίο 
συνωστισμό». Αναφορικά, δε, με την 
μετάλλαξη του κορωνοϊού ο καθηγη
τής υπογράμμισε πως μεταδίδεται πιο 
εύκολα αλλά δεν είναι πιο επικίνδυ
νη, δηλαδή ένας άνθρωπος κολλάει 
περισσότερους ανθρώπους. Μάλι
στα, επεσήμανε πως η εμφάνιση της 
μετάλλαξη κάνει πιο σημαντική την 
τήρηση των μέτρων. Στους φόβους 
των ειδικών ήρθαν να προστεθούν 
οι δηλώσεις του καθηγητή Πνευμο- 
νολογίας και Διευθυντή της Πνευμο- 
νολογικής Εταιρείας, Νίκου Τζανά- 
κη, ο οποίος έκανε λόγο για 50.000 - 
60.000 ενεργά κρούσματα στην Ελλά
δα. Σε ό,τι αφορά τις μεταλλάξεις του 
κορωνοϊού, ο κ. Τζανάκης ανέφερε 
πως είναι «ευχής έργον που το μεταλ
λαγμένο στέλεχος, το ένα από τα δύο,

είναι στην Κρήτη που 
διαθέτει χαμηλό πκό 

φορτίο» και δήλωσε ότι 
«οι μεταλλάξεις δημιουρ

γούν μικρότερη τοξικότητα 
στον ιό για να μπορέσει να επιβιώ
σει και να μεταδοθεί ευκολότερα».

Τι τρομοκρατεί rous 
ειδικού$;
Αυτό που τρομοκρατεί τους ειδικούς 
είναι πως όλα τα παραπάνω μπορούν 
να επιφέρουν νέα έξαρση της επιδημί
ας τον Φεβρουάριο. Μάλιστα, η καθη- 
γήτρια Επιδημιολογίας Αθηνά Λινού, 
εκτιμά πως το άνοιγμα της αγορά δεν 
βασίστηκε σε επαρκή αριθμό τεστ. 
Αυτό μπορεί να έχει ως αποτέλεσμα 
πιθανή αναζωπύρωση της πανδη
μίας στα μέσα Φεβρουάριου. Μιλώ
ντας στο Iatronet, η ίδια αμφισβητεί 
την επάρκεια των δεδομένων που 
έκριναν την απόφαση, σημειώνοντας 
πως έχουμε -ως χώρα- περιορισμένο 
αριθμό τεστ, τα οποία δεν εκφράζουν 
το σύνολο των κρουσμάτων. «Πολλά 
από αυτά είναι rapid tests, τα οποία 
έχουν μικρότερη ευαισθησία, άρα και 
αξιοπιστία, θα προτιμούσα να είχαν 
γίνει περισσότερα τεστ, πριν αποφα- 
σιστεί το άνοιγμα μεγάλων πολυκατα
στημάτων και mall». «Πολύ φοβάμαι 
πως θα έχουμε νέα έξαρση, ελπίζω όχι 
πολλούς θανάτους. Δεν θα εκπλαγώ 
εάν έχουμε έξαρση στα μέσα Φεβρου
άριου. Είναι σαφές πως όσο λιγότε
ρο μέτρα λαμβάνεις τόσο περισσότε
ρα είναι τα κρούσματα. Ο κίνδυνος 
να έχουμε ακόμη περισσότερα κρού

σματα αυξάνεται από τις μεταλλάξεις 
του ιού, που τον καθιστούν πιο μετα
δοτικό» είπε χαρακτηριστικά.

£. Τσιόδρτκ
Δημόσια εμφάνιση πραγματοποίησε 
μετά από πολύ καιρό ο Σωτήρης Τσι- 
όδρας. Ο εκπρόσωπος του υπουργεί
ου Υγείας για τον κορωνοϊό έσπευ- 
σε να βάλει... φρένο στις προσδοκί
ες μας για επιστροφή στην κανονικό
τητα. Ο κ. Τσιόδρας εξήγησε όπ «δεν 
ξέρουμε πότε θα τελειώσει όλο αυτό» 
και συμπλήρωσε πως «ο κορωνοϊός 
είναι εδώ για να μείνει». «Έτσι φαίνε
ται και εξαρτάται από πάρα πολλούς

παράγοντες στο μέλλον: σχετίζεται με 
τη διάρκεια της ανοσίας στον ιό, με την 
αποτελεσματικότατα του εμβολίου στο 
να περιορίσει τη διασπορά, την επο- 
χικότητα καΓτη διαφορά που φέρνει 
crm διασπορά του ιού και φυσικά στις 
επιλογές που κάνουν οι κυβερνήσεις 
και τα άτομα. Πότε θα τελειώσει δεν 
ξέρουμε» είπε χαρακτηριστικά. Κατα- 
λήγοντας ο ίδιος αναγνώρισε πως τα 
παρατεταμένα μέτρα έχουν κουράσει 
τους πολίτες και γΓ αυτό μερικοί δεν 
συμμορφώνονται, ωστόσο επέμεινε 
στην σημασία της μάσκας, τονίζοντας 
μάλιστα ότι πως εκείνος την φορά 16 
με 18 ώρες την ημέρα.

509 νέα κρούσματα
Συνολικά 509 νέα κρούσματα του κορω- 
νόίού ανακοίνωσε την Πέμπτη ο ΕΟΔΥ, 
ενώ 293 ασθενείς νοσηλεύονται δια- 
σωληνωμένοι. Καταγράφηκαν επίσης 
25 θάνατοι από επιπλοκές της νόσου. Η 
ανακοίνωση του ΕΟΔΥ: Σήμερα ανακοι
νώνουμε 509 νέα κρούσματα της λοίμω
ξης του νέου κορωνοϊού (COVID-19), 
εκ των οποίων 1 εντοπίστηκε κατόπιν 
ελέγχων σπς πύλες εισόδου της χώρας. 
Ο συνολικός αριθμός των κρουσμάτων 
ανέρχεται στα 150479, εκ των οποί
ων 52.1% άνδρες. Κατά την ιχνηλά- 
τιση βρέθηκε ότι 5813 (3.9%) θεω
ρούνται σχεπζόμενα με ταξίδι από το 
εξωτερικό και 46236 (63.7%) είναι 
σχεπζόμενα με ήδη γνωστό κρούσμα. 
293 άτομα νοσηλεύονται διασωλη- 
νωμένοι. Η διάμεση ηλικία τους είναι 
68 ετών. 205 (70.0%) έκτων διασω- 
ληνωμένων είναι άνδρες. Το 85.7%, 
των διασωληνωμένων, έχει υποκείμε
νο νόσημα ή είναι ηλικιωμένοι 70 ετών 
και άνω. 1050 ασθενείς έχουν εξέλθει 
από τις ΜΕΘ από την αρχή της παν
δημίας. Τέλος, έχουμε 25 νέους θανά
τους από τη νόσο COVID-19, φθάνο- 
ντας τους 5570 θανάτους συνολικά στη 
χώρα, εκ των οποίων 3286 (59.0%) 
άνδρες. Η διάμεση ηλικία των θανό- 
ντων συμπολιτών μας ήταν τα 79 έτη 
και το 95.4% είχε κάποιο υποκείμενο 
νόσημα ή/και ηλικία 70 ετών και άνω.

Ο εμβολιασμόν στα νησιά
Ο Ταξίαρχος Αρίστος Περρής κατά την 
ενημέραχιη για τον κορωνοϊό ανέλυσε 
τις φάσεις του σχεδίου για τον εμβο
λιασμό των κατοίκων των νησιών. 
Ειδικότερα εξήγησε πως οι εμβολια
σμοί κατά του κορωνοϊού στη νησιω
τική χώρα θα γίνει σε 4 φάσεις. Στην 
πρώτη φάση θα διεξαχθεί εμβολιασμός 
σε 18 νησιά που διαθέτουν νοσοκο
μειακές μονάδες. Στη δεύτερη φάση, 
θα πραγματοποιηθούν εμβολιασμοί 
σε 12 νησιά με πληθυσμό άνω των 
3.500 κατοίκων. Στην τρίτη φάση θα 
διεξαχθούν εμβολιασμοί σε 19 νησιά 
με πληθυσμό από 1.000 κάτοικους 
έως και 3.500. Στην τέταρτη φάση, θα 
διεξαχθούν εμβολιασμοί σε νησιά με 
πληθυσμό κάτω των 1.000 κατοίκων.
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1  ΑΚΟΜΗ ΚΑΙ ΣΤΑ ΦΑΡΜΑΚΕΙ ΤΟ ΕΜΒΟΛΙΟ ΤΗΣ
AstraZeneca

Πηγή: ESPRESSO Σελ.: 11 Ημερομηνία
έκδοσης:

22-01-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

147.97 cm² Κυκλοφορία: 8330

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Το εμβόλιο της βρετανικής φαρ
μακευτικής εταιρίας AstraZeneca 
θα μπορεί να γίνεται ακόμα και στα 
φαρμακεία, σύμφωνα με την πνευ
μονολόγο και διευθύντρια της 7ης 
Πνευμονολογικής Κλινικής του Νο
σοκομείου Σωτηρία Μίνα Γκάγκα. 
«Δεν αποκλείεται το εμβόλιο της 
AstraZeneca να γίνεται στα φαρμα
κεία» δήλωσε χαρακτηριστικά η κυ
ρία Γκάγκα σε ραδιοφωνική συνέ
ντευξή της.

Μέχρι στιγμής το εμβόλιο της 
Pfizer γίνεται σε ειδικά εμβολιαστι- 
κά κέντρα, καθώς απαιτούνται ιδιαί
τερες συνθήκες διατήρησής του και 
συγκεκριμένα στους -70 βαθμούς 
Κελσίου. Αυτό δεν ισχύει για το εμ
βόλιο της AstraZeneca, το οποίο, 
σύμφωνα με τις εκτιμήσεις της για
τρού, μπορεί να κυκλοφορήσει ακό
μα και τον Φεβρουάριο, αν εγκριθεί 
ως το τέλος Ιανουάριου.

Μεγάλη πίεση
Παράλληλα, η κυρία Γκάγκα τόνισε 
πως τα νοσοκομεία μπορούν να κά
νουν και εμβολιασμούς, αν και πα
ραδέχτηκε ότι υπάρχει ζήτημα έλ
λειψης προσωπικού και ότι ειδικά 
στη βόρεια Ελλάδα η πίεση στο ια
τρικό προσωπικό ήταν μεγάλη. «Τα 
νοσοκομεία είναι σε θέση να κά
νουν τους εμβολιασμούς. Υπάρχει 
προσωπικό. Ακόμη και αν χρειαστεί 
εθελοντικά να μείνουμε παραπά
νω» είπε.

Μιλώντας για την πανδημία, η 
γιατρός αναγνώρισε πως η πλειο
νότητα των πολιτών τηρεί τα μέτρα 
και είπε πως ηροκαλεί αισιοδοξία ο 
αριθμός των κρουσμάτων. Συνέστη
σε στους πολίτες να κρατούν, όσο 
μπορούν, έναν κλειστό κύκλο επα
φών, γιατί «αν βγαίνουμε κάθε μέ
ρα με διαφορετικά πρόσωπα, είναι 
επικίνδυνο».

Τέλος, η Μίνα Γκάγκα αναφέρ
θηκε και στο θέμα της επανεκκίνη
σης των καταστημάτων εστίασης, 
λέγοντας ότι υπάρχει δυσκολία στο 
άνοιγμα των μαγαζιών επειδή οι πε
ρισσότεροι χώροι είναι κλειστοί και 
οι θαμώνες δεν φορούν μάσκα.
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1  Στη ΜΕΘ το Νοσοκομείο Ρέθυμνου!
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Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

το Νοσοκομείο 
Ρέθυμνου!
Χαμός επικρατεί στο Νοσοκομείο Ρεθύμνου, 
καθώς δεκάδες γιατροί έχουν υποβάλει από 
χθες μαζικά τις παραιτήσεις τους! Η σταγόνα 
που ξεχείλισε το ποτήρι ήταν η πειθαρχική δίω
ξη που άσκησε η διοίκηση του ιδρύματος σε βά
ρος της διευθύντριας της Παθολογικής κλινικής 
Ελένης Ιωαννίδου επειδή αναφέρθηκε στην έλ
λειψη προσωπικού, ένα ζήτημα που ταλαιπωρεί 
εδώ και αρκετό καιρό το νοσοκομείο.
Την περασμένη Κυριακή η κυρία Ιωαννίδου ανέφε
ρε σε ανακοίνωσή της πως η κλινική δεν θα δεχό
ταν εκείνη την ημέρα νέ
ες εισαγωγές, καθώς 
δεν υπήρχε γιατρός για 
να καλύψει την εφη
μερία στο τμήμα Επει
γόντων Περιστατικών.
Αμεση και οργισμένη 
ήταν η απάντηση της δι
οίκησης, που τόνισε ότι 
θα κινηθούν διαδικασί
ες για διερεύνηση των 
παράνομων ανακοινώ
σεων, οι οποίες δεν εί
χαν την έγκριση της δι
οίκησης.

Η απόφαση της δι
οίκησης οδήγησε πε
ρισσότερους από 15 για
τρούς του νοσοκομείου να δηλώσουν την παραίτη
σή τους, χωρίς, ωστόσο, να έχει γίνει γνωστό αν οι 
παραιτήσεις έχουν γίνει δεκτές. Σύμφωνα με πλη
ροφορίες, έχουν υποβάλει παραίτηση οι γιατροί της 
Μονάδας Εντατικής θεραπείας και της Νεφρολο- 
γικής Κλινικής, ορισμένοι παθολόγοι και καρδιολό
γοι, μία παιδίατρος και ένας ακτινολόγος.

Η διευθύντρια της Παθολογικής Κλινικής του 
νοσοκομείου, η οποία επίσης υπέβαλε την παραί
τησή της, υποστήριξε, μιλώντας σε τοπικό τηλεοπτι
κό σταθμό, ότι δεν μπορεί να θέτει σε κίνδυνο την

ασφάλεια των ασθενών, εφημερεύοντας ταυτόχρο
να σε τρία διαφορετικά πόστα, αλλά ούτε και να δέ
χεται διαταγές.

AUT0PXI0U0S
Για αυταρχισμό κατήγγειλε τη διοίκηση του Νοσο
κομείου Ρεθύμνου η Ομοσπονδία Ενώσεων Νοσο
κομειακών Γιατρών Ελλάδος (ΟΕΝΓΕ) και περιγρά- 
φονταςτις συνθήκες εργασίας που επικρατούν ανέ
φερε ότι εδώ και δύο χρόνια σε σύνολο έξι θέσεων 
υπηρετούν μόνο δύο μόνιμοι γιατροί, οι οποίοι έχουν 

κουραστεί, σωματικά και 
ψυχολογικά. Εκτός 
από τους γιατρούς που 
έχουν υποβάλει την πα
ραίτησή τους, σύμφω
να με την ΟΕΝΓΕ, έχουν 
υπογράψει άλλοι 50 κεί
μενο διαμαρτυρίας και 
συμπαράστασης στην 
Ελένη Ιωαννίδου.

Το πρόβλημα της 
υποστελέχωσης και της 
έκρυθμης κατάστασης 
που επικρατεί στο Νο
σοκομείο Ρεθύμνου 
σχολίασε και ο βουλευ
τής του νομού και πρώ

ην υπουργός Υγείας Αν- 
δρέας Ξανθός. Μεταξύ άλλων, ανέφερε σε δήλω
σή του πως οι προσπάθειες αντιμετώπισης των προ
βλημάτων στο νοσοκομείο έγιναν με καθυστέρηση 
και χωρίς ουσιαστικό αποτέλεσμα. Μάλιστα, τόνισε 
πως η νέα διακυβέρνηση στο ΕΣΥ ενδιαφέρεται μό
νο για την επικοινωνιακή διαχείριση και γι’ αυτό απο- 
φασίστηκε πειθαρχικός έλεγχος στην Ελένη Ιωαν
νίδου. Τέλος, επισήμανε πως πρέπει να υπάρξουν 
άμεσα δεσμεύσεις και χρονοδιαγράμματα για ορι
στική επίλυση των προβλημάτων, «προτού να είναι 
πολύ αργά για τη δημόσια περίθαλψη στον νομό».

Παραίτηση 15 γιατρών 
έπειτα από πειθαρχική 
δίωξη συναδέλφου tous 
από τη διοίκηση 
επειδή αναφέρδηκε στην 
έλλειψη προσωπικού
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Πηγή: DEAL NEWS Σελ.: 13 Ημερομηνία

έκδοσης:
22-01-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

394.88 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Τα «μυστικά» των εμβολίων 
και το μεγάλο στοίχημα

ΟΙ ΚΑΘΥΣΤΕΡΗΣΕΙΣ ΤΗΣ PFIZER, Η ΕΓΚΡΙΣΗ ΑΛΛΩΝ,
ΤΟ ΧΡΕΟΣ ΤΗΣ ΕΕ ΚΑΙ Ο ΑΠΑΡΑΙΤΗΤΟΣ ΠΡΟΓΡΑΜΜΑΤΙΣΜΟΣ

Σ
τα εμβόλια πλέον όχι μόνο η Ελλάδα αλλά όλες οι χώ
ρες έχουν εναποθέσει τις ελπίδες τους για τη νίκη κατά 
του κορωνοϊού και την επιστροφή στην κανονικότητα. Ο 
δρόμος ούτως ή άλλως είναι δύσκολος και τα προβλήματα πολ

λά, γι' αυτό εκείνο που χρειάζεται είναι και επιμονή και σχέδιο 
και προσοχή ούτως ώστε οι στόχοι να επιτυγχάνονται.

Ήδη στη χώρα μας άρχισαν οι 
εμβολιασμοί για μεγάλης ηλικίας 
άτομα μέσω από μια διαδικασία 
κλεισίματος ραντεβού μέσω του 
Κέντρου Εξυπηρέτησης Πολιτών. 
Όσοι πληρούν τα κριτήρια της 
Εθνικής Επιτροπής Εμβολιασμών 
απευθύνονται στο ΚΕΠ όπου μέ
σω της ιστοσελίδας 
http://emvolio.gov.gr διαπιστώ
νεται αν πληροί τα κριτήρια, ει- 
σάγεται ο ΑΜΚΑ και μετά γίνεται 
η επιλογή του εμβολιαστικού κέ
ντρου.

Ο αρχικός προγραμματισμός 
για μαζικούς εμβολιασμούς δεν 
επιτεύχθηκε και τώρα η Ευρω
παϊκή Επιτροπή θα προτείνει στα 
κράτη - μέλη να δεσμευτούν για 
τον εμβολιασμό του 70% του 
πληθυσμού τους μέχρι το καλο
καίρι. Απαραίτητη προϋπόθεση 
γι' αυτό είναι η ΕΕ να εγκρίνει το 
συντομότερο το εμβόλιο της 
Astra Zeneca, αλλά και της 
Johnson & Johnson που ακο
λουθεί και έχει το πλεονέκτημα 
της μίας δόσης και άλλων εται

ριών αφού η Pfizer / BioNtech 
δεν κατόφερε να ανταποκριθεί 
στην παραγωγή τους και την 
υψηλή ζήτηση και έτσι ανατρέ- 
πονται τα σχέδια των εμβολια
σμών στις περισσότερες χώρες.

Η χώρα μας έχει παραλάβει 
μόλις 49.160 δόσεις και μέχρι 
τώρα έχουν γίνει 91.138 εμβο
λιασμοί συμπεριλαμβανομένης 
και της 2ης δόσης για κάποιους. 
Αντίθετα έχουν κλειστεί ήδη 
372.243 νέα ραντεβού για τα 
144 εμβολιαστικά κέντρα.

Ένα άλλο θέμα που προκύπτει 
και χρειάζεται ιδιαίτερη προσο
χή είναι οι τυχόν παρενέργειες 
που δημιουργούνται γενικά από 
τα εμβόλια και είναι σημαντικό 
το γεγονός ότι μετά τους θανά
τους στη Νορβηγία, ο εκεί ορ
γανισμός συνέστησε μεγαλύτε
ρη επιφυλακτικότητα για τα ηλι-

COVID - 19C0VID-19
Coronavtfi
Vaccine

Coronaviru-
Vaccine

' ■
Πέρα από την επάρκεια 
ζητούμενο αποτελεί και η 
ασφάλεια των

OVID -19
oronavin»
accifie
ιγγγγγ i*n<ylection

κιωμένα άτομα με υποκείμενα 
νοσήματα. Η ασφάλεια του εμ
βολιασμού αποτελεί μέγα ζη
τούμενο και της Επιτροπής των

λοιμωξιολόγων αναφέρουν ότι 
κάποιες αναφορές για παρενέρ
γειες στη χώρα μας είναι υπό εξέ
ταση.

Το «διαβατήριο» για τα 
ταξίδια φέρνει αντιδράσεις

Η πρόταση που έχει κατατεθεί για ένα Ευρωπαϊκό Πιστο
ποιητικό Εμβολιασμού που θα αποτελεί το «διαβατήριο» και 
θα ζητείται όλους όσους ταξιδεύουν θεωρητικό μπορεί να κι
νείται προςτη σωστή κατεύθυνση αλλά οι διαφωνίες επ' αυ
τού είναι πολλές και δεν αφορούν μόνο την αδυνασμία εμ
βολιασμού όλου του πληθυσμού π.χ. μέχρι το καλοκαίρι.
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Πρόκληση και εμπαιγμός

Ε
ν αναμονή ενός τρίτου κύματος της πανδημί
ας, με τον εμβολιασμό του πληθυσμού να αγγί
ζει μόλις το 1%, με το δημόσιο σύστημα Υγεί
ας να παραμένει ανοχύρωτο, με χιλιάδες χρονίως 

πάσχοντες και ΑμεΑ να βρίσκουν κλειστές πόρτες 
στα δημόσια νοσοκομεία της μίας νόσου και στην 
αποψιλωμένη ΠΦΥ, η κυβέρνηση αρνείται για πολ
λοστή φορά όχι μόνο να πάρει μέτρα ενίσχυσης του 
συστήματος Υγείας, αλλά και να δώσει στη δημοσι
ότητα τα απαραίτητα στοιχεία για τον εμβολιασμό 
του πληθυσμού: Πόσοι έχουν εμβολιαστεί από τις 
ελάχιστες δημόσιες και ιδιωτικές ΜΦΗ, τις κλει
στές δομές χρονίως πασχόντων και ΑμεΑ, και πό
σοι χρονίως πάσχοντες από τον γενικό πληθυσμό.

Σαν να μη συμβαίνει τίποτα από τα παραπάνω, 
χτες η υφυπουργός Εργασίας Δόμνα Μιχαηλίδου 
επισκέφθηκε το Παράρτημα ΑμεΑ Δυτικής Αθή
νας του ΚΚΠΠΑ, με «σκοπό την ενημέρωση ωφε- 
λουμένων και εργαζομένων για την πορεία, αλλά 
και την αναγκαιότητα του εμβολιασμού σε κλει
στές δομές όπου φιλοξενούνται ηλικιωμένοι, χρο
νίως πάσχοντες και συμπολίτες μας με αναπηρίες 
(...) Είναι σημαντικό να μην ξεχνάμε ότι οι ηλικιω
μένοι στις ΜΦΗ, όπως και οι χρονίως πάσχοντες, 
έχουν στερηθεί ακόμα και την παρουσία των προ
σφιλών τους ατόμων, των αγαπημένων τους. Ο μό
νος τρόπος για να τους δουν, να τους αγκαλιάσουν 
ξανά, είναι να εμβολιαστούμε όλοι, να θωρακιστού
με απέναντι στον κορονοϊό».

Τ
ι έκανε στην πραγματικότητα η κυβέρνηση για 
όλους αυτούς τους ανθρώπους, και μάλιστα κα
τά τη διάρκεια της πανδημίας; Αφησε αβοήθη
τους ηλικιωμένους, ΑμεΑ και χρονίως πάσχοντες, 

κάνοντας εκπτώσεις στην ιατρική παρακολούθηση 
που έτσι κι αλλιώς χρειάζονται. Αφησε μόνους και 
τους εργαζόμενους, χωρίς τεστ και μέσα ατομικής 
προστασίας, με την «ατομική ευθύνη» να βαραίνει 
τις πλάτες τους για την αποφυγή της διασποράς και 
να στοχοποιούνται σε κάθε κρούσμα.

Τι έκανε η κυβέρνηση για το συγκεκριμένο Πα
ράρτημα ΑμεΑ του ΚΚΠΠΑ; Διατήρησε την υποστε- 
λέχωση και την εργασιακή ομηρία, με το 1/3 των ερ
γαζομένων να είναι συμβασιούχοι, σε συνθήκες ε
παγγελματικής εξουθένωσης προκειμένου να καλυ
φθούν οι σύνθετες ανάγκες των 146 φιλοξενούμε
νων. Τέλη Μάρτη αναμένεται να απολύσει 150 επι
κουρικούς από τα ΚΚΠΑ, που είναι στο σύνολό τους 
υποστελεχωμένα και χωρίς απαραίτητες ειδικότη
τες. Στόχος της - όπως αναφέρεται και στο Εθνικό 
Σχέδιο Δράσης για τα ΑμεΑ, που παρουσίασε πρό
σφατα - είναι να κλείσουν σταδιακά όλες οι κλει
στές δομές ΑμεΑ των ΚΚΠΠ Αττικής και Λεχαινών 
μέχρι το 2023. Κι όλα αυτά όταν χιλιάδες άνθρω
ποι βρίσκονται στη λίστα - κάποιοι ακόμη και χρό
νια - για μια θέση στα ελάχιστα δημόσια προνοιακά 
ιδρύματα... Η πρόκληση και ο εμπαιγμός, λοιπόν, έ
χουν και τα όριά τους.

Ε.


	ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ
	 Γκάζι για τα εμβόλια
	 Pfizer: Μείωση ως και 50% παράδοσης εμβολίων σε χώρες της ΕΕ
	 Εμβόλιο... ταλαιπωρίας
	 Εφυγε η Palantir, ήρθε η PWC
	 ΣΥΝΟΔΟΣ Ε.Ε. ΑΓΧΟΣ ΚΑΙ ΠΙΕΣΗ ΓΙΑ ΠΙΟ ΠΟΛΛΑ ΕΜΒΟΛΙΑ
	 Υγειονομικός συναγερμός στην Ε.Ε.
	 «Προίκα» τα στοιχεία ασθενών στην εταιρία εξόρυξης δεδομένων Palantir
	 Εμπόλεμη ζώνη τα νοσοκομεία!
	 Παραιτούνται οι γιατροί από το Νοσοκομείο του Ρεθύμνου
	 Απίστευτο! Το Νοσοκομείο Χαλκίδαε ζητά από ασθενείς να προσκομίσουν rapid test
	 Τον Φεβρουάριο to εμβόλιο της AstraZeneca
	 Συνέχεια παραιτήσεων στο Νοσοκομείο Ρεθύμνου
	 Πολλαπλά νέα προβλήματα από την πολιτική που αφήνει αθωράκιστο το δημόσιο σύστημα Υγείας
	 Να στελεχωθεί και να λειτουργήσει σε 24ωρη βάση το ΚΥ Ζωγράφου
	 Χωρίς καμία ενίσχυση σε προσωπικό
	 Ανησυχία για μετατάλλαξεις και τρίτο κύμα
	 ΑΚΟΜΗ ΚΑΙ ΣΤΑ ΦΑΡΜΑΚΕΙ ΤΟ ΕΜΒΟΛΙΟ ΤΗΣ AstraZeneca
	 Στη ΜΕΘ το Νοσοκομείο Ρέθυμνου!
	 Τα «μυστικά» των εμβολίων και το μεγάλο στοίχημα
	 Πρόκληση και εμπαιγμός


